
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2021-11-09  

Vård- och omsorgsnämnden  

 

  

VON § 93 Dnr 2021/00018  

Hyressättning Västerhagsvägen 

Beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden beslutar att preliminär hyra per lägenhet för hyres-

gäst på Västerhagsvägen från och med februari 2022 är 6580 kronor per månad. 

Vård- och omsorgsnämnden hemställer hos kommunfullmäktige att fastställa före-

slagen preliminär hyresnivå.   

Sammanfattning 

 

Av underlaget framgår att nuvarande snitthyra som tas ut på Pomona skiljer sig 

markant från den faktiska hyreskostnaden på både Pomona och Västerhagsvägen 

dels utifrån avsaknad av hyressättningsmodell men också beroende på befintlig 

subventionering. Faktisk hyreskostnad på Västerhagsvägen blir också högre bero-

ende på högre kostnader i nyproduktion. 

Till dess att en hyressättningsmodell finns för kommunens vård- och omsorgsverk-

samheter föreslår förvaltningen att hyra som tas ut på Västerhagsvägen är den fak-

tiska hyreskostnaden per lägenhet (utan subventionering och gemensamhetsytor), 

det vill säga 6580 kronor per månad.  

 

Förvaltningen har tidigare fått i uppdrag att tillsammans med kommunens fastig-

hetsavdelning ta fram ett förslag på hyressättningsmodell för kommunens vård- och 

omsorgsverksamheter. Processen som har många parametrar att ta hänsyn till har 

blivit försenad och en modell kommer inte att kunna presenteras innan årsskiftet. 

Nämnden har därmed gett förvaltningen i uppdrag att ta fram ett underlag till beslut 

för hyressättning på det nya särskilda boende för äldre, Västerhagsvägen, i och med 

att inflyttning sker under februari månad 2022.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nr 5661, daterad 2021-10-26 

Yttrande nr 5617, daterad 2021-10-12 

 Bilaga 1 Sammanställning hyra Västerhagsvägen och Pomona 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut och 

finner att så sker. 

______________ 
Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

Kommundirektör    



 

Till 

Vård och omsorgsnämnden Håbo kommun 

Yttrande över VON – förvaltningens tjänsteskrivelse 

Sammanställning hyra – Västerhagsvägen – Pomona. 

Kommunala Pensionärsrådet (KPR ) och Kommunala Funktionsrättsrådet ( KFR ) 

har beretts tillfälle att avge yttrande över förutsättningarna avseende 

hyressättningen för boende Västerhagsvägen och får härmed anföra följande. 

I tjänsteskrivelsen redovisar förvaltningen de faktiska kostnader som påverkar 

hyressättningen samt hänvisar till lagar och föreskrifter i såväl jordabalken som 

kommunallagen, vilket kommunen för närvarande inte lever upp till. 

För Västerhagsvägen har hyreskostnaden per lägenhetsyta framräknats till 

6580 kronor/ månad.  

Även om denna kostnad i förhållande till lägenhetsyta 33 kvm bedömes vara 

hög ser vi inga möjligheter att kunna påverka detta. 

Citat 

 ” Bostadstillägg är en viktig parameter” (andra Stycket) 

När en plats på ett särskilt boende kostar nästan en miljon kronor per år kan 

det tyckas rimligt att äldre med god pension eller pengar på banken faktiskt 

betalar en viss del eller hela hyran för sitt boende och sin omsorg. Att hålla 

med helt kostnadsfria äldreboenden vore en svår ekonomisk ekvation att få 

ihop när andelen äldre ökar jämfört med de i arbetsför ålder, som behöver stå 

för större delen av kommunens skatteintäkter.” 

Kommentar: I tjänsteskrivelser av denna karaktär är det angeläget att 

förvaltningen redovisar sakskäl och förhåller sig neutrala i sina uttalanden. 

När det gäller framtagande av hyressättningsmodell som pågår yrkar vi från 

råden att få information och möjlighet att medverka redan i ett tidigt skede. 

Bålsta den 2021 11 06 

Gun-Britt Renefalk   Solweig Lundkvist 

Vice ordf. KPR   Vice ordf. KFR 



  

 

  



Bilaga 1, ingående hyresobjekt i blockhyresavtal 

Hyresobjekt på adress: Västerhagsvägen 17

I redovisningen ingår inte övriga lokalytor som  definieras som verksamhetslokaler

gatuadress yta kr/kvm/år objekttyp beskrivning

Månadshy

ra 

60 st lägenheter Västerhagsvägen 17 33,6 2350 Antal 1 rum och kök 6580

Adress yta kr/kvm/år beskrivning

Månadshy

ra

Gemensam boyta (6 ytor á 203 kvm) Västerhagsvägen 17 1218 2350 Lokal Gemensam boyta 238525

Adress yta kr/kvm/år

Månadshy

ra

Gemensamhetsyta fördelad per lägenhet 20,3 2350 3975

Adress yta kr/kvm/år

Månadshy

ra

Hyrekostnad per lägenhet 53,9 2350 10555

POMONA

Bostäder ingående i blockhyran 2021

Gemensam boyta ingående i blockhyran 2021

Gemensam yta fördelat per lägenhet

Faktisk hyreskostnad per lägenhet inklusive gemsan boyta



yta kr/kvm/år Lägenhet

Månadshy

ra

Genomsnittlig storlek per lägenhet 39,6 1845 6089

Adress yta kr/kvm/år beskrivning

Månadshy

ra
Gemensam boyta Pomona 844,0 1845 Gemensam boyta 129765

Adress yta kr/kvm/år

Månadshy

ra

Gemensamhetsyta per lägenhet 13,2 1845 2028

Adress yta kr/kvm/år

Månadshy

ra

Hyrekostnad per lägenhet 52,8 1845 8116

Adress Snittyta kr/kvm/år

Månadshy

ra

Snittlägenhet (medelvärde yta per lgh) Pomona 2 och 4 39,6 1500 4950

Snitthyra som kommunen idag betalar per lägenhet

Gemensam boyta ingående i blockhyran 2021

Gemensam yta fördelat per lägenhet

Faktisk hyreskostnad per lägenhet inklusive gemsan boyta

Snitthyra idag för boende på Pomona





Förslag till beslut 

 

1. Kommunstyrelsen antar vård- och omsorgsnämndens förslag som sitt eget. 

 

2. Kommunfullmäktige föreslås besluta enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

3. Kommunstyrelsen beslutar att ge Samhällsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att utveckla 

idéprogram för Håbos vård- och omsorgsboenden. 

 
 

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden har inkommit med en hemställan till kommunfullmäktige om att fastställa 

hyra per lägenhet för hyresgäst på det nya boendet Västerhagsvägen.   

 

Socialförvaltningen har tidigare fått i uppdrag att tillsammans med kommunens 

fastighetsavdelning ta fram ett förslag på hyressättningsmodell för kommunens 

vård- och omsorgsverksamheter. Processen, som har många parametrar att ta 

hänsyn till, har blivit försenad och en modell kommer inte att kunna presenteras innan  

årsskiftet. 
 

Det framgår att nuvarande snitthyra som tas ut på Pomona skiljer sig 

markant från den faktiska hyreskostnaden på både Pomona och Västerhagsvägen 

dels utifrån avsaknad av hyressättningsmodell men också beroende på befintlig 

subventionering. Faktisk hyreskostnad på Västerhagsvägen blir också högre beroende på 

högre kostnader i nyproduktion. 

 

Till dess att en hyressättningsmodell finns för kommunens vård- och 

omsorgsverksamheter föreslår socialförvaltningen att hyran som tas ut på 

Västerhagsvägen är den faktiska hyreskostnaden per lägenhet utan 

subventionering och gemensamhetsytor), det vill säga 6 580 kronor per månad. 

 

Förvaltningen lyfter fram Sveriges kommuner och landstings syn på kommuners subventioner 

av hyror för äldre. Det framgår också att det finns statliga behovsprövade ekonomiska stöd för 

individen. Utredningen visar även att grannkommuners hyra för relativt nybyggda lägenheter 

uppgår till 8 050 kronor respektive 8 700 kronor per månad, vilket kan ses om ett riktmärke.  

 

Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i att det är angeläget att vård- och omsorgsnämn-

den prioriterar att ta fram en hyressättningsmodell för samtliga boenden, som ersätter nuva-

rande praxis. Som framgår Vård- och omsorgsnämnden tjänsteskrivelse pågår redan en sådan 

utredning i samarbete med Fastighetsavdelningen. 
 

Det idéprogram som tagits fram för nyproduktion av vård- och omsorgsboenden bör komplet-

teras med miljöpåverkan, energibesparande åtgärder, kostnadsberäknas för produktionen samt 

drift och underhåll, en sådan komplettering omfattar ett gränsöverskridande arbete mellan be-

rörda förvaltningar.  
 

 

 

 

 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2021-12-13  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 352 Dnr 2021/00487  

Hyressättning Äldreomsorg VON  

Kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen antar vård- och omsorgsnämndens förslag som sitt 

eget. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge Samhällsbyggnadsförvaltningen i upp-

drag att utveckla idéprogram för Håbos vård- och omsorgsboenden 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

3. Kommunfullmäktige föreslås besluta enligt kommunstyrelsens förslag.  

Sammanfattning  

Vård- och omsorgsnämnden har inkommit med en hemställan till kommun-

fullmäktige om att fastställa hyra per lägenhet för hyresgäst på det nya bo-

endet Västerhagsvägen.   

Socialförvaltningen har tidigare fått i uppdrag att tillsammans med kommu-

nens fastighetsavdelning ta fram ett förslag på hyressättningsmodell för 

kommunens vård- och omsorgsverksamheter. Processen, som har många pa-

rametrar att ta hänsyn till, har blivit försenad och en modell kommer inte att 

kunna presenteras innan årsskiftet. 

Det framgår att nuvarande snitthyra som tas ut på Pomona skiljer sig mar-

kant från den faktiska hyreskostnaden på både Pomona och Västerhagsvä-

gen dels utifrån avsaknad av hyressättningsmodell men också beroende på 

befintlig subventionering. Faktisk hyreskostnad på Västerhagsvägen blir 

också högre beroende på högre kostnader i nyproduktion. 

Till dess att en hyressättningsmodell finns för kommunens vård- och om-

sorgsverksamheter föreslår socialförvaltningen att hyran som tas ut på Väs-

terhagsvägen är den faktiska hyreskostnaden per lägenhet utan subvention-

ering och gemensamhetsytor), det vill säga 6 580 kronor per månad. 

Förvaltningen lyfter fram Sveriges kommuner och landstings syn på kom-

muners subventioner av hyror för äldre. Det framgår också att det finns stat-

liga behovsprövade ekonomiska stöd för individen. Utredningen visar även 

att grannkommuners hyra för relativt nybyggda lägenheter uppgår till 8 050 

kronor respektive 8 700 kronor per månad, vilket kan ses om ett riktmärke.  

Kommunstyrelsens förvaltning instämmer i att det är angeläget att vård- och 

omsorgsnämnden prioriterar att ta fram en hyressättningsmodell för samt-

liga boenden, som ersätter nuvarande praxis. Som framgår Vård- och om-

sorgsnämnden tjänsteskrivelse pågår redan en sådan utredning i samarbete 

med Fastighetsavdelningen. 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(2) 

 Sammanträdesdatum  

 2021-12-13  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

Det idéprogram som tagits fram för nyproduktion av vård- och omsorgsbo-

enden bör kompletteras med miljöpåverkan, energibesparande åtgärder, 

kostnadsberäknas för produktionen samt drift och underhåll, en sådan kom-

plettering omfattar ett gränsöverskridande arbete mellan berörda förvalt-

ningar.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Per-Arne Öhman (M) yrkar bifall till förslag till beslut.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.  

      

 

      

 

______________ 

Beslutet skickas till: 

Vård- och omsorgsnämnden 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 

 

 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 121 Dnr 2021/00313  

Medborgarförslag: Gångväg från Aronsborgsrondellen 
till Aronsborgsviken 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat med hänvisning 

till samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning. 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren vill att det anläggs 

en gångväg i parkstil från Aronsborgsrondellen till Aronsborgsviken.  

Underlag för besvarande har inhämtats från samhällsbyggnadsförvaltningen 

och kan sammanfattas enligt följande. Man ser positivt på förslaget men me-

nar att det behövs ytterligare utredning. Det finns inga hinder i gällande de-

taljplan men man har tagit fram ett planprogram för Gröna dalen-stråket och 

tänker gå vidare med att ta fram en detaljplan för Gröna dalen, något som 

skulle kunna påverka den befintliga utformningen och ta i anspråk mark 

som skulle krävas för en gångväg.  

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse medborgarförsla-

get besvarat. 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag: Gångväg från Aronsborgsrondellen till Aronsborgsvi-

ken  

Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.     

 
 
 

 



HÅBO 
KOMMUN 

Lämna ett medborgarförslag till Håbo kommun 

Ärendenummer: #78 I Inskickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I 2021-07-3112:22 

vl. Inlämnat av 

Inlämnat av 

Personnummer 

För- och efternamn 

MIKAEL TURE ALSKOG 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

E-post

v2. Förslag 

Postnummer och ort 

E-postadress

Ärendenummer: #78 I Inskickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I Datum: 2021-07-31 12:22 Sida 1 av2 



Ditt förslag 

Tänk på att formulera ditt förslag på ett tydligt sätt, så att andra personer kan läsa det och förstå 
vad du menar. 

Bygg gångväg från Aronsborgsrondellen till Aronsborgsviken. 

En liten bro behövs då även byggas över Ån. Se bifogad. 

Passa på att gör detta i parkstil. 

Bifogat material 

Här kan du bifoga filer, högst tre stycken, som komplement till ditt förslag. Det kan tillexempel 
vara bilder eller ritningar. 

� C4065C50-E785-4B42-945E-52AC091D31E7.png (1,85 MB)

Sam tliga filer ovan finns bifogade i det ta dok ument, se bifogade filer. 

Ärendenummer: #78 I I ns kickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I Datum: 2021-07-31 12:22 Sida2av 2 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-22 KS 2021/00313 nr 107478 

Kommunledningsförvaltningen 
Kansli 
Olle Forsmark, Utredare/nämndsekreterare 
 
olle.forsmark@habo.se 

 

Medborgarförslag: Gångväg från Aronsborgsrondellen till 
Aronsborgsviken 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat med hänvisning 

till samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning. 

 

 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren vill att det anläggs 

en gångväg i parkstil från Aronsborgsrondellen till Aronsborgsviken.  

Underlag för besvarande har inhämtats från samhällsbyggnadsförvaltningen 

och kan sammanfattas enligt följande. Man ser positivt på förslaget men 

menar att det behövs ytterligare utredning. Det finns inga hinder i gällande 

detaljplan men man har tagit fram ett planprogram för Gröna dalen-stråket 

och tänker gå vidare med att ta fram en detaljplan för Gröna dalen, något 

som skulle kunna påverka den befintliga utformningen och ta i anspråk 

mark som skulle krävas för en gångväg.  

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att anse 

medborgarförslaget besvarat med hänvisning till följande: 

 Remissinstansen ser positivt på förslaget men anser att 

ytterligare utredning behövs för att utreda befintliga förutsättningar 

och eventuella anpassningar till framtida planer. 

 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Kostnad för att projektera och utföra en grusbelagd gång- och cykelväg exkl 

bro, belysning, utsmyckning eller parkmöbler samt ev dagvattenåtgärder 

beräknas till ca 600 000 kr. 

Barnperspektivet 

Barn utgör en av de grupper som detta ärende/beslut berör 

Näringslivsperspektivet 

Ej relevant 

Uppföljning 

Ej aktuellt 



 

 TJÄNSTESKRIVELSE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-22 KS 2021/00313 nr 107478 

 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag: Gångväg från Aronsborgsrondellen till 

Aronsborgsviken  

– Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande   

__________ 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

Samhällsbyggnadsförvaltningen – för kännedom 

Kansli  

 



     

POSTADRESS 

746 80  

 

BESÖKSADRESS 
Centrumleden 1 

TELEFON KONTAKTCENTER 

0171-525 00 

 

FAX KONTAKTCENTER 

0171-500 00 

ORGANISATIONSNUMMER 

212000-0241 

WEBBPLATS 

www.habo.se 
E-POST 

kommunstyrelsen@ha
bo.se 

 

 

 

 YTTRANDE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-01-20 KS 2021/00509 nr 106009 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Planeringsavdelningen 
Simon Lange,  
0171-46 43 57 
simon.lange@habo.se 

 

Samlingsärende: Yttrande till KS från 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2022 

Sammanfattning 
I ett medborgarförslag till kommunen önskar förslagsställaren att 

kommunen bygger en gångväg från Aronsborgsrondellen till 

Aronsborgsviken i ”parkstil”. Detta, påpekar förslagsställaren, skulle 

innebära en bro över ån som leder ut i viken. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget men anser att ytterligare utredning 

krävs. Utredningen bör bland annat ta reda på: 

Det finns i dagsläget inga hinder i gällande detaljplan men 

Planeringsavdelningen har tagit fram ett planprogram för att utveckla Gröna 

dalen-stråket, som sträcker sig från centrala Bålsta till Aronsborgsviken. 

Avdelningen ser det relevant att gå vidare med det arbetet och ta fram 

detaljplan för Gröna dalen. Detta kan påverka den befintliga utformningen 

och ta i anspråk mark som skulle krävas för att kunna möjliggöra en 

gångväg. 

Förslagsställaren är inte mer specifik än att identifiera start- och målpunkt. 

Detta innebär att det ligger på förvaltningen att bestämma utformning och 

lokalisering i samband med ett beslut om att gå vidare med förslaget. I 

planförslaget till befintlig detaljplan från 1990 finns möjlighet till en gång- 

och cykelväg på parkmark runt området, se bilden nedan. 



 

 YTTRANDE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-01-20 KS 2021/00509 nr 106009 

 

 

Där gc-vägen är utmarkerad finns idag alléträd och stenskulpturen Wasa II 

som skulle kunna påverka utformningen. 

Förvaltningen uppskattar att kostnaden för att projektera och utföra en 

grusbelagd gc-väg exklusive bro, belysning, utsmyckning eller parkmöbler i 

parkstil samt eventuella dagvattenåtgärder till ca 600 000kr. Detta 

förutsätter att markförhållanden är relativt goda, vilket inte är en säkerhet så 

pass nära viken. Kostnaden är en uppskattning för arbetet om det skulle 

utföras i enskildhet, vid antagen detaljplan och genomförande av andra 

åtgärder så kan kostnaden minska.  

Synpunkter 
Förvaltningen ställer sig positivt till förslaget men behöver utreda befintliga 

förutsättningar och eventuella anpassningar till framtida planer innan beslut 

om att gå vidare med utförande kan fattas. 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 122 Dnr 2021/00355  

Medborgarförslag: Bevakat övergångställe vid 
Frösundavik/hagviken 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat med hänvisning till 

samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning.  

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren vill ha ett över-

gångsställe på Råbyleden, i höjd med Kalmar kyrka. Detta för att barn (och 

vuxna) från hela Frösundavik kliver av bussen här för att korsa en hårt trafi-

kerad väg med dålig belysning. Övergångsstället bör vara bevakat, menar 

förslagsställaren, då det ligger i en kurva. 

Underlaget som inhämtats från samhällsbyggnadsförvaltningen kan sam-

manfattas enligt följande. Man ser positivt på förslaget då det redan ingår i 

planeringen för utveckling av infrastruktur. Förvaltningen arbetar aktivt med 

den typ av trafiksäkerhetsarbete som avses i medborgarförslaget. 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag: Bevakat övergångsställe vid Frösundavik/Hagviken 

Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.         

 
 
 

 



0 

HABO 
KOMMUN 

Lämna ett medborgarförslag till Håbo kommun 

Ärendenummer: #271 I Inskickat av: JOHAN GUNNERFÄLT I 2021-09-20 20:38 

Yl. Inlämnat av 

Inlämnat av 

Personnummer 

För- och efternamn 

JOHAN GUNNERFÄLT 

Adress 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

E-post

v2. Förslag 

Postnummer och ort 

E-postadress

Ärendenummer: #271 I Inskickat av: JOHAN GUNNERFÄLT I Datum: 2021-09-20 20:38 Sida 1 av 2 



Ditt förslag 

Tänk på att formulera ditt förslag på ett tydligt sätt, så att andra personer kan läsa det och förstå 
vad du menar. 

Det behövs ett övergångsställe enligt bild där buss 302 går ner mot Hagviken och barn (och 
vuxna) från hela Frösundavik (drygt 150 hushåll) kliver av bussen, korsar en hårt trafikerad väg 
med dålig belysning mitt i en kurva. 

Frågan är inte om det sker en olycka, det är när 

Då övergången är i en kurva bör övergångsstället vara ett sk. bevakat. 

Bifogat material 

Här kan du bifoga filer, högst tre stycken, som komplement till ditt förslag. Det kan tillexempel 
vara bilder eller ritningar. 

ÖJ 3120087A-B9AB-4EE1-9B3F-376B15765669.jpeg {150 KB) 

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer. 

Ärendenummer: #271 I Inskickat av: JOHAN GUNNERFÄLT I Datum: 2021-09-20 20 :38 Sida 2 av2 





  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-22 KS 2021/00355 nr 107479 

Kommunledningsförvaltningen 
Kansli 
Olle Forsmark, Utredare/nämndsekreterare 
 
olle.forsmark@habo.se 

 

Medborgarförslag: Bevakat övergångställe vid 
Frösundavik/hagviken 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige anser medborgarförslaget besvarat med hänvisning 

till samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning.     

 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren vill ha ett 

övergångsställe på Råbyleden, i höjd med Kalmar kyrka. Detta för att barn 

(och vuxna) från hela Frösundavik kliver av bussen här för att korsa en hårt 

trafikerad väg med dålig belysning. Övergångsstället bör vara bevakat, 

menar förslagsställaren, då det ligger i en kurva. 

Underlaget som inhämtats från samhällsbyggnadsförvaltningen kan 

sammanfattas enligt följande. Man ser positivt på förslaget då det redan 

ingår i planeringen för utveckling av infrastruktur. Förvaltningen arbetar 

aktivt med den typ av trafiksäkerhetsarbete som avses i medborgarförslaget.     

Man menar dock att en placering av trafikljus på Råbyleden inte är befogat 

med tanke på trafiksituationen. I stället ser man två troliga alternativ för att 

lösa detta problem: 

 Hållplatsen byter läge och blir enklare och mer trafiksäker 

 Förvaltningen bygger ut gång- och cykelinfrastrukturen 

inklusive passager längs med Råbyleden 

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att medborgarförslaget ska 

anses besvarat med hänvisning till samhällsbyggnadsförvaltningens 

bedömning. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Investeringar görs inom ram 

Barnperspektivet 

Ärendet/beslutet rör bland andra barn och handlar om att hitta trafiksäkra 

lösningar 

Näringslivsperspektivet 

Ej aktuellt 

Uppföljning 

Ej aktuellt 
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 2022-03-22 KS 2021/00355 nr 107479 

 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag: Bevakat övergångsställe vid Frösundavik/Hagviken 

– Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande   

__________ 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren 

Samhällsbyggnadsförvaltningen – för kännedom 

Kansli  

 



     

POSTADRESS 

746 80  

 

BESÖKSADRESS 
Centrumleden 1 

TELEFON KONTAKTCENTER 

0171-525 00 

 

FAX KONTAKTCENTER 

0171-500 00 

ORGANISATIONSNUMMER 

212000-0241 

WEBBPLATS 

www.habo.se 
E-POST 

kommunstyrelsen@ha
bo.se 

 

 

 

 YTTRANDE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-01-13 KS 2021/00509 nr 105092 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Planeringsavdelningen 
Simon Lange,  
0171-46 43 57 
simon.lange@habo.se 

 

Samlingsärende: Yttrande till KS från 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2022 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om ett övergångsställe på 

Råbyleden, i höjd med Kalmar kyrka, eftersom många skolelever men även 

andra boende i Frösundavik går på eller kliver av bussen vid hållplats 

Granelund. Eftersom hållplatsen ligger i en kurva och har dålig belysning så 

föreslår förslagsställaren att övergångsstället ska vara bevakat, vilket 

innebär att övergångsstället ska vara utrustat med trafiksignal. 

Förvaltningen arbetar redan aktivt med den typ av trafiksäkerhetsarbete som 

avses i medborgarförslaget. Främst i form av trafiksäkerhetshöjande arbeten 

med fokus på passager, framförallt med betydelse för skolelever. 

Förvaltningen använder däremot trafikljus (och även FIVÖ-system, de 

blinkande övergångsställesskyltarna) restriktivt och oftast i mer 

komplicerade trafiksituationer inom stadsmiljön. Att placera trafikljus på 

Råbyleden finner förvaltningen inte befogat med tanke på trafiksituationen. 

Trafiksäkerheten för aktiva/oskyddade trafikanter längs med Råbyleden idag 

är inte god då de samsas på vägen med bilar och andra motorfordon. 

Råbyleden är en relativt betydande väg med centralt läge i Bålsta och är den 

främsta kopplingen mot de sydligaste bostadsområdena. Vägen har pekats ut 

i Ramverket (del av cykelplan) som en saknad del i huvudcykelnätet och ska 

därmed utvecklas. Förvaltningen har för avsikt att anlägga en gång- och 

cykelväg längs med Råbyleden inklusive säkra passager där så är lämpligt. 

Detta arbete är planerat att genomföras under 2024 men förutsätter politiska 

beslut och att markägandeskap kan lösas.  

Det pågår även ett arbete med att se över kollektivtrafiken i hela Bålsta 

vilket inkluderar hållplatser och skulle även kunna leda till en del ändringar 

i befintlig och ny infrastruktur samt även påverka de rutter som trafikeras 

idag. Denna hållplats kommer troligen, och förhoppningsvis, att ändras då 

den främst servar boende i Frösundavik och inte har särskilt stort antal 

resenärer idag. 

Åtgärderna som kommer av kollektivtrafiköversynen implementeras från 

och med 2023 och där majoriteten av åtgärderna förmodligen sker 2024-25 

enligt den preliminära tidplanen och förutsatt beslut och medel från 

beslutsfattare.  
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 2022-01-13 KS 2021/00509 nr 105092 

 

Synpunkter 
Avsikten med medborgarförslaget och det resultat som eftersträvas är goda 

och ingår som beskrivs ovan i förvaltningens uppdrag. Hur lösningen ser ut 

när den är färdig är inte helt klart. De två alternativ som framstår troligast 

idag är antingen att hållplatsen byter läge och blir enklare och mer 

trafiksäkert tillgänglig för boende i Frösundavik eller att förvaltningen 

bygger ut gång- och cykelinfrastrukturen inklusive passager längs med 

Råbyleden för att tillgängliggöra och trafiksäkra hållplatsen.  

Ställningstagande 
Förvaltningen ställer sig positivt till förslaget då det redan ingår i 

planeringen för utveckling av infrastruktur. 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 123 Dnr 2021/00312  

Medborgarförslag: Angående sjösättningsrampen 
Aronsborg 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget med hänvisning till förvalt-

ningens bedömning.  

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att ta bort två parke-

ringsplatser på var sin sida om sjösättningsrampen Aronsborg för att under-

lätta framkomlighet och angöring. Förslagsställaren lämnar även önskemål 

om att anlägga ytterligare en sjösättningsramp samt att renovera, alternativt 

bygga ytterligare en brygga på samma plats. En ny brygga skulle enligt för-

slagsställaren kunna användas som gästbrygga.  

Medborgarförslaget remitterades till Samhällsbyggnadsförvaltningen vilka 

anser att ombyggnationer av befintliga anläggningar ska invänta pågående 

utredning om utveckling av hela Aronsborgsområdet samt att antalet parke-

ringsplatser behålls. Området är i dag detaljplanelagt som parkmark.  

Antalet användare av sjösättningsrampen har ökat. Gatu- och parkavdel-

ningen har anlagt fler parkeringsplatser för personbilar i anslutning till 

Aronsborgsviken samt anlagt parkering för bilar med båttrailer. Föreskrift 

om parkeringsförbud har införts för att undvika felparkerade och hindrande 

fordon. Att ta bort parkeringsplatser i området skulle medföra ett större par-

keringsproblem.  

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag 2021-10-04. 

- Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande 2022-01-27.   

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.          

 
 
 

 



HÅBO 
KOMMUN 

Lämna ett medborgarförslag till Håbo kommun 

Ärendenummer: #77 I Inskickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I 2021-07-3112:16 

v'l. Inlämnat av 

Inlämnat av 

Personnummer  

För- och efternamn 

MIKAEL TURE ALSKOG 

Adress 

Telefon 

 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

E-post

v2. Förslag 

Postnummer och ort  

E-postadress

Ärendenummer: #77 j Inskickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I Datum: 2021-07-3112:16 Sida 1 av 2 



Ditt förslag 

Tänk på att formulera ditt förslag på ett tydligt sätt, så att andra personer kan läsa det och förstå 

vad du menar. 

Sjösättningsrampen Aronsborg: 

Detta innehåller flera förslag. Jag börjar med det som är enklast genomförbart och avslutar med 

mer långsiktiga ideer. 

*Ta bort/ kryssmåla 2 st parkeringsplatser precis vid rampen. Det är väldigt trångt och stimmigt

vid rampen soliga dagar med mycket kö.

Tar man bort 1 plats på vardera sida blir det otroligt mycket lättare att backa ner då det faktiskt 

är 2 ramper som går att användas samtidigt. 

Framtiden: renovera bryggan och bygg en till ramp till vänster om bryggan. Således kan båda 
ramperna nyttjas samtidigt och den enorma kön blir kortare. 

Alternativt bygg en brygga till för att kunna nyttja båda ramperna. Bygger man en brygga till kan 

den även nyttjas som gästbrygga då det är en sak som har efterfrågats i kommunen. 

Bifogat material 

Här kan du bifoga filer, högst tre stycken, som komplement till ditt förslag. Det kan till exempel 
vara bilder eller ritningar. 

� 86757B8E-5A6A-4EE8-92A6-DB3A 77E88F67.png (1,53 M B) 

� 7B1D155A-06B7-4527-8B21-A31DE4D340C6.png (1,5 MB) 

Samtliga filer ovan finns bifogade i detta dokument, se bifogade filer. 

Ärendenummer: #77 I Inskickat av: MIKAEL TURE ALSKOG I Datum: 2021-07-3112:16 Sida 2 av2 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-02-03 KS 2021/00312 nr 106361 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunstyrelsens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Medborgarförslag: Angående sjösättningsrampen Aronsborg 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige avslår medborgarförslaget med hänvisning till 

förvaltningens bedömning.     

 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att ta bort två 

parkeringsplatser på var sin sida om sjösättningsrampen Aronsborg för att 

underlätta framkomlighet och angöring. Förslagsställaren lämnar även 

önskemål om att anlägga ytterligare en sjösättningsramp samt att renovera, 

alternativt bygga ytterligare en brygga på samma plats. En ny brygga skulle 

enligt förslagsställaren kunna användas som gästbrygga.  

Medborgarförslaget remitterades till Samhällsbyggnadsförvaltningen vilka 

anser att ombyggnationer av befintliga anläggningar ska invänta pågående 

utredning om utveckling av hela Aronsborgsområdet samt att antalet 

parkeringsplatser behålls. Området är i dag detaljplanelagt som parkmark.  

Antalet användare av sjösättningsrampen har ökat. Gatu- och 

parkavdelningen har anlagt fler parkeringsplatser för personbilar i 

anslutning till Aronsborgsviken samt anlagt parkering för bilar med 

båttrailer. Föreskrift om parkeringsförbud har införts för att undvika 

felparkerade och hindrande fordon. Att ta bort parkeringsplatser i området 

skulle medföra ett större parkeringsproblem.   

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Då ingen förändring föreslås är ekonomiska konsekvenser eller finansiering 

inte aktuellt i detta ärende.  

Barnperspektivet 

Barnperspektivet har beaktats och är inte aktuellt i detta ärende.  

Näringslivsperspektivet 

Näringslivsperspektivet har beaktats och är inte aktuellt i detta ärende.  

Uppföljning 

Ingen uppföljning behövs. 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag 2021-10-04. 

– Samhällsbyggnadsförvaltningens yttrande 2022-01-27.   

__________ 
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 Datum Vår beteckning 

 2022-02-03 KS 2021/00312 nr 106361 

 

Beslut skickas till 

Förslagsställaren  



     

POSTADRESS 

746 80  

 

BESÖKSADRESS 
Centrumleden 1 

TELEFON KONTAKTCENTER 

0171-525 00 

 

FAX KONTAKTCENTER 

0171-500 00 

ORGANISATIONSNUMMER 

212000-0241 

WEBBPLATS 

www.habo.se 
E-POST 

kommunstyrelsen@ha
bo.se 

 

 

 

 YTTRANDE 1(1) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-01-27 KS 2021/00509 nr 106209 

Samhällsbyggnadsförvaltningens stab 
Gatu- och parkenheten 
Jan Lundberg, Gatu- och parkchef 
0171 527 96 
jan.lundberg@habo.se 

 

Samlingsärende: Yttrande till KS från 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2022 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om att ta bort två 

parkeringsplatser på var sida om sjösättningsrampen för att underlätta 

angöring och framkomlighet. 

Även önskemål om att anlägga ytterligare en sjösättningsramp samt 

renovera alternativt bygga ytterligare en brygga på samma plats. Ny brygga 

skulle enligt förslagsställaren kunna användas som gästbrygga 

Bakgrund 
Antalet användare av sjösättningsrampen har ökat de senaste åren. Tidigare 

gatu- och parkavdelningen har anlagt fler parkeringsplatser för personbilar i 

anslutning till Aronsborgsviken samt anlagt parkering för bilar med 

båttrailer. Föreskrift om parkeringsförbud har införts för att undvika 

felparkerade och hindrande fordon.  

Planeringsavdelningen har ett pågående detaljplanearbete över området runt 

Aronsborgsviken och Aronsborgs konferensanläggning. 

 

Synpunkter 
Att ta bort parkeringsplatser i området skulle medföra ett större 

parkeringsproblem liknande tidigare. Ytan som används för sjösättning är 

idag godtycklig. Gatu- och parkenheten kan utreda om andra mindre 

åtgärder än minskade antal parkeringsplatser kan förbättra för angörande 

fordon. 

 

Ställningstagande 
Förvaltningen anser att ombyggationer av befintliga anläggningar ska 

invänta pågående utredning om utveckling av hela Aronsborgsområdet samt 

att antalet parkeringsplatser behålls. 

 

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 124 Dnr 2021/00314  

Medborgarförslag: Förlängning av sandstranden vid 
Kalmarsands bad 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad med hänvisning till förvalt-

ningens pågående arbete i frågan. 

Sammanfattning  

Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om att förlänga badstranden 

vid Kalmarsands bad. Förslaget behandlades i kommunfullmäktige 2021-

11-08 (§128, Dnr 2021/00314). Kommunfullmäktige beslutade då att över-

lämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.   

Badstranden i Kalmarsand angränsar till två privata fastigheter som båda är 

föremål för pågående planläggning. Med hänvisning till pågående detaljpla-

nearbete menar förvaltningen att frågan om förlängd badstrand aktualiseras 

och prövas inom ramen för detaljplanearbetet. Planförslag för intilliggande 

fastigheter pågår och bedöms inte stå i konflikt med medborgarförslaget och 

därför anser motionen besvarad. 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag Förlängning av sandstranden vid Kalmarsands bad, 

2021-08-09 

– Protokollsutdrag 2021-11-08  § 128 Medborgarförslag: Förlängning av 

sandstranden vid Kalmarsands bad, 2021-11-08   

Yttrande KoF medborgarförslag Förlängning av Kalmarsand Dnr 2021–

00314, 2021-11-26 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.          

 
 
 

 



HÅBO 
KOMMUN 

Lämna ett medborgarförslag till Håbo kommun 

Ärendenummer: #84 I Inskickat av: Peter Mjölner Starhammar I 2021-08-09 13:54 

vl. Inlämnat av 

Inlämnat av 

Personnummer  

För- och efternamn Peter 

Mjölner Starhammar 

Adress 

 

Telefon 

Mobiltelefon 

Notifieringar 

E-post

v2. Förslag 

Postnummer och ort 

E-postadress 

Ärendenummer: #84 I Inskickat av: Peter Mjölner Starhammar I Datum: 2021-08-09 13:54 Sida 1 av 2 



Ditt förslag 

Tänk på att formulera ditt förslag på ett tydligt sätt, så att andra personer kan läsa det och förstå 

vad du menar. 

Förslag om att förlänga sandstranden vid Kalmarsands bad. 

Varför inte göra Kalmarsands bad till en stor härlig träffpunkt för badare och träningssugna från 

ett växande Håbo eller hela länet och muddra bort all sly och vass längs stranden mot Upplands

Bro sett och göra en lång fin sandstrand. 

Man skulle även kunna få plats med en utomhus-padelbana eller Beachvolleybollplan, 

kanotuthyrning,utegym, grillplatser ..... bara fantasin sätter gränser. 

Förutom Ekilla så finns det inte så många stora badplatser centralt i kommunen. 

Kalmarsand ligger bra till både om man åker buss bil eller tåg och skulle nog locka badsugna 

från både Uppsala och Stockholmsområdet och sätta Håbo lite mer på kartan. Håbos 

kommungräns är ju till största del mot vatten och det borde man utnyttja bättre. 

Ärendenummer: #84 I Inskickat av: Peter Mjölner Starhammar I Datum: 2021-08-09 13:54 Sida 2 av2 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(3) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-10 KS 2021/00314 nr 107145 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Planeringsavdelningen 
Mattias Hamilton, Planarkitekt 
 
mattias.hamilton@habo.se 

 

Medborgarförslag: Förlängning av sandstranden vid 
Kalmarsands bad 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad med hänvisning till 

förvaltningens pågående arbete i frågan.  

 

Sammanfattning 

Ett medborgarförslag har inkommit med förslag om att förlänga badstranden 

vid Kalmarsands bad. Förslaget behandlades i kommunfullmäktige 2021-

11-08 (§128, Dnr 2021/00314). Kommunfullmäktige beslutade då att 

överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.   

Badstranden i Kalmarsand angränsar till två privata fastigheter som båda är 

föremål för pågående planläggning. Med hänvisning till pågående 

detaljplanearbete menar förvaltningen att frågan om förlängd badstrand 

aktualiseras och prövas inom ramen för detaljplanearbetet. Planförslag för 

intilliggande fastigheter pågår och bedöms inte stå i konflikt med 

medborgarförslaget och därför anser motionen besvarad.  

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innebär förslag om att förlänga badstranden vid 

Kalmarsands bad. En upprustning och förlängning av badplatsen kan enligt 

förslagsställaren skapa förutsättningar för olika typer av aktiviteter och 

fungera som en mötesplats för kommunens invånare men även locka folk 

från omkringliggande tätorter.  
 

Förslaget behandlades i kommunfullmäktige 2021-11-08 (§128, Dnr 

2021/00314). Kommunfullmäktige beslutade då att överlämna 

medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
 

Ärendet har skickats på remiss till Kultur- och fritidsförvaltningen som 

upplyser om att förslaget ligger väl i linje med politikens övergripande mål 

om mötesplatsutveckling. Kultur- och fritid har dock svårt att avgöra om 

förslaget är möjligt att genomföra och upplyser om att en ökad andel 

bostäder kan komma att få konsekvenser för drift och tillgänglighet.  

Badstranden ligger inom kommunägd mark men angränsar två privatägda 

fastigheter längs med strandlinjen. Kommunen har genom planmonopol 

möjlighet att styra tillåten markanvändning för samtliga fastigheter inom 

kommunen genom detaljplanering. Beslut om uppdrag att ta fram ny 

detaljplan för intilliggande fastigheter har tagits.  

  

Detaljplanearbete för Detaljplan 414, för Kalmarsand pågår och 

planområdet angränsar badplatsen västerut. Planen syftar till att stärka 
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 2022-03-10 KS 2021/00314 nr 107145 

 

kopplingen mellan centrala Bålsta och Kalmarsand, genom förtätning av 

området mellan Fånäs och Kalmarsand, och att gångvägar anläggs genom 

naturområdet. Strandlinjen föreslås i planförslag hållas allmänt tillgänglig. 

En utvidgning av badstranden västerut bedöms inte ligga i konflikt med 

pågående detaljplanearbete.  
 

Detaljplanearbete för Detaljplan 448, för Spånga 2:5, 

Kalmarsandsvägen/ Stockholmsvägen pågår och planområdet angränsar 

badplatsen österut. Planen syftar till att undersöka möjligheten att förtäta 

området med bostäder samt möjligheten till att anlägga en pir/brygga med 

småbåtshamn och service. Planen ska säkerställa och utveckla befintliga 

värden vid badet och stranden, för friluftsliv och rekreation, och för de 

biologiska värdena. En utvidgning av badstranden österut bedöms inte ligga 

i konflikt med syftet med detaljplanen.   
 

Med hänvisning till pågående detaljplanearbete menar förvaltningen att 

frågan om förlängd badstrand vid Kalmarsand aktualiseras och prövas. 

Planförslag för intilliggande fastigheter bedöms i dagsläget inte stå i 

konflikt med medborgarförslaget. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

De ekonomiska konsekvenserna och finansiering undersöks mer omfattande 

inom ramarna för detaljplanering och ett eventuellt genomförande.  

En välskött badstrand med en rad allmänt tillgängliga funktioner kan locka 

besökare från hela kommunen såväl som våra grannsamhällen. Detta kan 

gynna det lokala näringslivet och förbättra underlaget för caféer och 

restauranger sommartid. 

Drift och underhåll kommer dock troligtvis öka i samband med att fler 

brukare varför gemensamma riktlinjer för drift och tillgänglighet mellan 

exploatör och kommunen bör upprättas innan genomförande.   

Idag har kommunen sommardrift på Kalmarsand. Med ökad 

bostadsinflyttning kommer krav och förväntningar på tillgänglighet öka på 

helåret. Helt i linje med medborgarförslaget men med ökad driftkostnad för 

kommunen. 

Barnperspektivet 

Att utveckla allmänna platser gynnar barn och unga som får en plats att 

träffas och umgås på som är allmänt tillgänglig och öppen för alla. 

Näringslivsperspektivet 

Genom att utveckla allmänna platser och besöksmål kan befintliga och nya 

företagare i närområdet gynnas genom fler besökare och inköp kopplade till 

platsen. 
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Uppföljning 

Bedömning av medborgarförslaget lämplighet och genomförbarhet följs upp 

inom ramarna för detaljplanearbete. Under lagstadgade remisskeden ges 

berörda sakägare möjlighet att samråda med kommunen. 

Beslutsunderlag 

– Medborgarförslag Förlängning av sandstranden vid Kalmarsands bad, 

2021-08-09 

– Protokollsutdrag 2021-11-08  § 128 Medborgarförslag: Förlängning av 

sandstranden vid Kalmarsands bad, 2021-11-08   

– Yttrande KoF medborgarförslag Förlängning av Kalmarsand Dnr 2021–

00314, 2021-11-26  

__________ 

Beslut skickas till 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Förslagsställare 

Kultur- och fritidsförvaltningen 

Håbo Hus 

Uppdragslista 

Hemsida   

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 125 Dnr 2020/00443  

Motion: en kärnvapenfri framtid för Håbo kommun 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionens förslag med hänvisning till förvalt-

ningens bedömning.     

Sammanfattning  

Vänsterpartiet i Håbo har lämnat in en motion med förslag om att kommu-

nen ska ansluta sig till ICAN Cities Appeal till stöd för FN:s konvention om 

kärnvapenförbud samt att kommunstyrelsens ordförande ska få i uppdrag att 

informera ICAN om att Håbo ansluter sig till ICAN Cities Appeal.   

Kommunledningsförvaltningen har berett ärendet och bedömer att frågan 

inte är en fråga som ryms inom den kommunala kompetensen. Frågor som 

rör utrikespolitik ankommer, enligt regeringsformen, på staten. Eftersom 

kommunen, enligt kommunallagen, inte ska besluta i ärenden som enbart 

staten ska ha hand om bedöms kommunen inte ha befogenhet att ställa sig 

bakom detta avtal. Stöd för denna bedömning hämtas också i I RÅ 1990 ref. 

9 där Högsta förvaltningsdomstolen fastslår att opinionsyttringar som rör 

Sveriges förhållande till andra länder enligt praxis inte är en kommunal an-

gelägenhet. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att motionen ska avslås.  

Beslutsunderlag 

– Motion: en kärnvapenfri framtid för Håbo kommun 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.       

 

 
 
 

 



                    Vänsterpartiet 

                          

Motion till Håbo kommunfullmäktige                 2020-12-12 

 

Kärnvapenfri framtid för Håbo Kommun – 

anslut kommunen till ICAN Cities Appeal 

 

FN:s konvention om kärnvapenförbud röstades igenom den 7 juli 2017, av bland annat 

Sverige. Konventionen var ett viktigt steg för en kärnvapenfri och säkrare värld. 

Paraplyorganisationen ICAN (International Campaign to Abolish Nuclear weapons) var 

drivande i att avtalet skulle bli verklighet och tilldelades för det arbetet Nobels fredspris 2017. 

ICAN har nu formulerat en uppmaning som enskilda städer och orter kan skriva på för att 

visa hur viktigt det är att förbjuda kärnvapen samt för att ratificera konventionen något 

Sverige ännu inte gjort. Flera platser har redan ställt sig bakom uppmaningen så som 

Melbourne, Hiroshima, Washington DC och Berlin. I Sverige har i skrivande stund enbart 

Göteborg gått med men i Norge har redan 25 orter sällat sig till uppmaningen. Vårt förslag är 

att Håbo ansluter sig.  

 

Uppmaningen från ICAN lyder: 

“Vår stad/kommun är djupt oroad av det allvarliga hotet som kärnvapen utgör mot världens 

alla samhällen. Vi menar att våra invånare har rätten att leva i en värld fri från kärnvapen. All 

användning av eller minsta olycka med kärnvapen skulle ha katastrofala, omfattande och 

långsiktiga konsekvenser för människor och miljön. Vi stöttar därför FN:s konvention om 

förbud mot kärnvapen och uppmanar vår regering att signera och ratificera konventionen.” 

 

Kärnvapen utgör inte bara ett existentiellt hot mot hela jordens befolkning, det utgör ett 

synnerligt hot mot Håbo kommun och hela Region Uppsala. En explosion över Uppsala eller 

Stockholm skulle påverka hela regionen. Närheten till Arlanda, ledningsregementet och den 

framtida flygflottiljen är också bara några av de skälen till varför Region Uppsala skulle vara 

ett strategiskt mål.” 

 

Idag saknas tydlig svensk lagstiftning som kategoriskt förbjuder kärnvapen på svensk mark. 

Även om Sverige uttryckt sin vilja att utländsk trupp inte skall medföra sådan. Det saknas 

både ett generellt förbud och inspektionsmöjligheter, såväl i fredstid som i krigstid. Dessutom 

innebär Sveriges värdlandsavtal med NATO i sig en risk för att vi drabbas av 

kärnvapenattacker men framförallt innebär avtalet att kärnvapen kan placeras på svensk 

mark i krigstid vilket förhöjer riskerna avsevärt. Ökade spänningar internationellt och 

auktoritära ledare spär ytterligare på hotet, speciellt då både NATO och andra 

kärnvapenaktörer rustar upp och ökar sina arsenaler av och förstörelsekraften i sina 

kärnvapen. 

 

Säkerhets- och utrikespolitik råder visserligen staten över, men en kommunal uppmaning till 

regeringen att skriva under TPNW-konventionen är rimligen en kommunal fråga. Kommuner 

bör verka för att skydda sina invånares intressen, liv och hälsa genom att påverka staten. 

Därför menar vi att det är hög tid för Håbo kommun att ansluta sig till ICAN:s Cities Appeal. 

 

 

Mot bakgrund av ovanstående yrkar Vänsterpartiet: 

 



 

 

att Håbo kommun ansluter sig till ICAN Cities Appeal till stöd för FN:s konvention om 

kärnvapenförbud, 

 

att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsens ordförande att informera ICAN att Håbo 

kommun ansluter sig till ICAN:s Cities Appeal. 

 

 

 

 

 

 

Charlotta Bjälkebring Carlsson (V)   Robin Jande (V) 

 

 

 

 

Leif Lindkvist (V) 
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Kommunledningsförvaltningen 
Kansli 
Olle Forsmark, utredare/nämndsekreterare 
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Motion: en kärnvapenfri framtid för Håbo kommun 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag med hänvisning till 

förvaltningens bedömning.     

 

Sammanfattning 

Vänsterpartiet i Håbo har lämnat in en motion med förslag om att 

kommunen ska ansluta sig till ICAN Cities Appeal till stöd för FN:s 

konvention om kärnvapenförbud samt att kommunstyrelsens ordförande ska 

få i uppdrag att informera ICAN om att Håbo ansluter sig till ICAN Cities 

Appeal.   

Kommunledningsförvaltningen har berett ärendet och bedömer att frågan 

inte är en fråga som ryms inom den kommunala kompetensen. Frågor som 

rör utrikespolitik ankommer, enligt regeringsformen, på staten. Eftersom 

kommunen, enligt kommunallagen, inte ska besluta i ärenden som enbart 

staten ska ha hand om bedöms kommunen inte ha befogenhet att ställa sig 

bakom detta avtal. Stöd för denna bedömning hämtas också i I RÅ 1990 ref. 

9 där Högsta förvaltningsdomstolen fastslår att opinionsyttringar som rör 

Sveriges förhållande till andra länder enligt praxis inte är en kommunal 

angelägenhet. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att motionen ska avslås.     

 
Ärendet 

Vänsterpartiet i Håbo har lämnat in en motion med förslag om att 

kommunen ska ansluta sig till ICAN Cities Appeal till stöd för FN:s 

konvention om kärnvapenförbud samt att kommunstyrelsens ordförande ska 

få i uppdrag att informera ICAN om att Håbo ansluter sig till ICAN Cities 

Appeal. Uppmaningen från ICAN lyder:  

”Vår stad/kommun är djupt oroad av det allvarliga hotet som kärnvapen 

utgör mot världens alla samhällen. Vi menar att våra invånare har rätten 

att leva i en värld fri från kärnvapen. All användning av eller minsta olycka 

med kärnvapen skulle ha katastrofala, omfattande och långsiktiga 

konsekvenser för människor och miljön. Vi stöttar därför FN:s konvention 

om förbud mot kärnvapen och uppmanar vår regering att signera och 

ratificera konventionen.”  

En motion med motsvarande innehåll har bifallits av kommunfullmäktige i 

Göteborgs stad. Beslutet överklagades dock inom ramen för 

laglighetsprövning. Förvaltningsrätten upphävde kommunfullmäktiges 

beslut och anförde bland annat att det överklagade beslutet innebär att 
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kommunen ställer sig bakom en uppmaning till svenska staten att agera på 

ett visst sätt genom att ratificera en internationell konvention vilket, menade 

förvaltningsrätten, utgör en tydlig opinionsyttring på det utrikespolitiska 

området. 

Bakgrund 

2017 antogs FN:s konvention om kärnvapenförbud av 122 stater och 

Sverige var en av dessa. Därefter har 79 stater undertecknat och 33 har 

ratificerat avtalet. För att det ska kunna träda ikraft behöver 50 stater 

ratificera. Regeringen har sedan tagit ställning att inte skriva under 

konventionen. Detta baserat på regeringskansliets utredning, enligt vilken 

konventionen behöver utvecklas för att kunna accepteras av fler parter. Det 

finns också ett rättligt bindande kärnvapenförbud i kraft för Sverige och 

flertalet icke-kärnvapenstater (NPT - Treaty on the Non-Proliferation of 

Nuclear Weapons).  

Sedan 2017 har ICAN bedrivit en kampanj för att få länder att ratificera 

konventionen och ett antal städer i olika länder har anslutit sig till ICAN och 

ställt sig bakom just ICAN Cities Appeal.  

Bedömning 

Den kommunala kompetensen, det vill säga vilka frågor som kommunen får 

befatta sig med, regleras i kommunallagens andra kapitel. Av 2 kap. 2 § i 

kommunallagen framgår att kommunen inte får ha hand om sådana 

angelägenheter som enbart staten, en annan kommun, en annan region eller 

någon annan ska ha hand om.  

I Regeringsformen framgår att denna typ av frågor hanteras av regeringen. 

10 kap 1 § stipulerar att överenskommelser med andra stater eller 

mellanfolkliga organisationer ingås av regeringen.  

Att ansluta sig till en FN-konvention är en utrikespolitisk fråga som endast 

staten har att besluta om. I RÅ 1990 ref. 9 fastslår Högsta 

förvaltningsdomstolen att opinionsyttringar som rör Sveriges förhållande till 

andra länder enligt praxis inte är en kommunal angelägenhet om de inte har 

stöd i särskilda bestämmelser.  

Mot ovanstående bakgrund bedömer förvaltningen att motionen bör avslås. 

Det är inte tillåtet för kommuner att fatta beslut som har karaktären av 

opinionsyttring på det utrikespolitiska området om det inte finns någon 

särskild bestämmelse i lag eller annan författning enligt vilken ett sådant 

beslut skulle kunna vara kompetensenligt.  

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inte aktuellt 

Barnperspektivet 

Inte aktuellt 
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Näringslivsperspektivet 

Inte aktuellt 

Uppföljning 

Inte aktuellt 

Beslutsunderlag 

– Motion: en kärnvapenfri framtid för Håbo kommun 

   

__________ 

Beslut skickas till 

Motionären, för kännedom 

Hemsida 

Uppdragslista, för avslut av beredningsuppdrag  
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Kommunledningsförvaltningen 
Robin Nariman, Kommunjurist 
 

 

Den kommunala kompetensen – särskilt om lagligheten av 
kommuns beslut att ansluta sig till International Campaign to 
Abolish Nuclear Weapons (ICAN) Cities Appeal  

 

Bakgrund 

Vänsterpartiets representanter i Håbo kommuns fullmäktige har i en motion daterad den 

12 december 2020 uttryckt en vilja att få Håbo kommun att ansluta sig till International 

Campaign to Abolish Nuclear Weapons (ICAN) Cities Appeal. Vänsterpartiet har i 

motionen anfört i huvudsak följande.  

FN:s konvention om kärnvapenförbud röstades igenom den 7 juli 2017, bland annat av 

Sverige. 1 ICAN var drivande i att avtalet skulle bli verklighet och tilldelades för det arbetet 

Nobels fredspris 2017. ICAN har nu formulerat en uppmaning som enskilda städer och 

orter kan skriva på för att visa hur viktigt det är att förbjuda kärnvapen samt för att ratificera 

konventionen, något som Sverige ännu inte har gjort.  

Det saknas tydlig lagstiftning som kategoriskt förbjuder kärnvapen på svensk mark. 

Sveriges värdlandsavtal med NATO innebär i sig en risk för att vi kan drabbas av 

kärnvapenattacker, men framförallt innebär avtalet att kärnvapen kan placeras på svensk 

mark i krigstid, vilket ökar riskerna avsevärt. Ökade spänningar internationellt och 

auktoritära ledare spär ytterligare på hotet, speciellt då både NATO och andra 

kärnvapenaktörer rustar upp och ökar sina arsenaler av och förstörelsekraften i sina 

kärnvapen.  

Säkerhets- och utrikespolitik råder visserligen staten över, men en kommunal uppmaning 

till regeringen att ratificera den nämnda FN-konventionen är rimligen en kommunal fråga. 

Kommuner bör verka för att skydda sina invånares intressen, liv och hälsa genom att 

påverka staten.  

 

                                                           
1 Regeringen tillsatte i oktober 2017 en utredning med uppdrag att analysera konsekvenserna av ett möjligt svenskt 

tillträde till konventionen. Ambassadören Lars-Erik Lundin fick uppdraget. Utredningen presenterades i januari 2019 och 

avrådde från signering av konventionen (se Överlämnande av utredning om konsekvenserna av ett eventuellt 

svenskt tillträde till konventionen om förbud mot kärnvapen. - Regeringen.se). 
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Vänsterpartiet yrkar  

- att Håbo kommun ansluter sig till ICAN Cities Appeal till stöd för FN:s konvention om 

kärnvapenförbud, och 

- att kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen ordförande att informera ICAN att 

Håbo kommun ansluter sig till ICAN Cities Appeal. 

 

Kort om den kommunala självstyrelsen 

Demokrati anses vara den viktigaste värdegrunden för kommunal självstyrelse (prop. 

2001/02:80 s. 73). Samtidigt kan konstateras att begreppet ”kommunal självstyrelse” inte 

närmare definierats eller preciserats i vare sig regeringsformen eller kommunallagen. Ser 

man till regleringen i den senare lagen, kan det sägas röra sig om en princip som anger 

relationen mellan stat och kommun och som är avsedd att ge kommunerna en självständig 

och inom vissa ramar fri bestämmanderätt. Kommunerna ska – vid sidan av sina särskilda 

åligganden enligt speciallagstiftningen – ha en egen, principiellt fri och från statlig 

inblandning fredad sektor, inom vilken de, som saken uttrycks i motiven till 

regeringsformen, kan ombesörja egna angelägenheter. Denna initiativrätt, som sägs bilda 

en kärna i den kommunala självbestämmanderätten, kommer också till uttryck i 

regeringsformens inledande paragraf, där det sägs att den svenska folkstyrelsen 

förverkligas förutom genom ett parlamentariskt statsskick också genom kommunal 

självstyrelse. Generellt sett gäller att staten och kommunerna samverkar på skilda områden 

och i olika former för att uppnå gemensamma samhälleliga mål. Utgår man från detta 

synsätt är det varken lämpligt eller möjligt att en gång för alla dra orubbliga och preciserade 

gränser i grundlag kring en kommunal självstyrelsesektor. Arbets- och 

befogenhetsfördelningen mellan stat och kommun måste i stället i ganska vid omfattning 

kunna ändras i takt med samhällsutvecklingen (prop. 1973:90 s. 190 f.). 

 

Praxis rörande kommuners kompetens i utrikespolitiska frågor 

Högsta förvaltningsdomstolen har i avgörande RÅ 1990 ref. 9 funnit att en 

kommunfullmäktiges beslut – att uttala sig för dels att kommunen förklaras som 

kärnvapenfri zon, dels att kommunen är beredd att ta emot besök av främmande 

örlogsfartyg endast om dessa uttryckligen garanterar att de inte medför kärnvapen – faller 

utanför den kommunala kompetensen. Domstolens skäl för detta var att uttalandena har 

karaktären av opinionsyttring på det utrikespolitiska området. Vidare konstaterade 

domstolen att någon särskild bestämmelse enligt vilken beslut skulle kunna vara 

kompetensenligt inte fanns.  

Vidare har Kammarrätten i Sundsvall på senare år prövat en liknande fråga. Av 

Kammarrätten i Sundsvalls dom den 25 mars 2015 i mål nr 1889-14 framgår i huvudsak 

följande. I målet var det fråga om en kommuns beslut om medlemskap i ICORN – en 

gemensam organisation där medlemmar utgörs av s.k. fristäder för bildkonstnärer. Detta 

bedömdes vara ett beslut inom kulturområdet som samtidigt tangerade det utrikespolitiska 

området i och med att beslutet innebar att viss kritik riktades mot bildkonstnärens 
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förhållanden i sitt hemland. Det var ICORN och inte kommunen som skötte såväl urval 

som kriterierna för att bli antagen som bildkonstnär. Vidare var det inte kommunen som 

var budskapets avsändare. Kommunen hade alltså ett begränsat inflytande i 

urvalsprocessen och tog inte heller ett mer direkt ställningstagande till ett annat lands 

förhållanden, som det var fråga om i RÅ 1990 ref. 9, där en kommun ville förklara 

kommunen som en kärnvapenfri zon. Inslaget av utrikespolitik när en kommun ämnar 

ansöka om medlemskap i ICORN för att kunna ta emot en bildkonstnär är av ett så indirekt 

slag att beslutet inte är olagligt.  

 

Göteborgs kommuns anslutning till ICAN:s Cities Appeal 

Kommunfullmäktige i Göteborgs kommun har beslutat att kommunen ska ansluta sig till 

ICAN:s Cities Appeal. Beslutet har överklagats inom ramen för laglighetsprövning. Av 

Förvaltningsrätten i Göteborgs dom den 26 februari 2021 i mål nr 11052-20 framgår att 

Göteborgs kommuns beslut att ansluta sig till den aktuella kampanjen upphävdes av 

domstolen. Domstolen uttalade i huvudsak följande.  

Av 2 kap. 2 § KL följer att kommuner inte får ta hand om angelägenheter som enbart staten ska ha hand om. 

Opinionsyttringar inom det utrikespolitiska området är en angelägenhet som normalt endast ankommer på 

staten och inte på kommunerna (jfr Högsta förvaltningsdomstolens avgörande RÅ 1990 ref. 9).  

Kommunala beslut som berör det utrikespolitiska området faller emellertid inom den kommunala 

kompetensen om beslutet har stöd av någon särskild bestämmelse. Så kan vara fallet när det gäller beslut på 

andra områden med endast indirekta slag av utrikespolitik. Någon sådan situation är det dock inte fråga om i 

målet, även om det kan finnas ett allmänt intresse för Göteborgs kommunmedlemmar att staden är fri från 

kärnvapen.  

Det överklagade beslutet innebär att kommunen ställer sig bakom en uppmaning till svenska staten att agera 

på ett visst sätt genom att ratificera en internationell konvention. Förvaltningsrätten anser att det utgör en 

tydlig opinionsyttring på det utrikespolitiska området. Det finns inte någon särskild bestämmelse som trots 

detta gör att beslutet faller inom den kommunala kompetensen.  

Det överklagade beslutet avser således en angelägenhet som enbart staten ska ha hand om och det är därmed 

inte en angelägenhet för kommunen. Förvaltningsrätten anser alltså ... att det överklagade beslutet inte är 

lagenligt då det går utöver kommunens befogenheter. Överklagandet ska därför bifallas och det överklagade 

beslutet ska upphävas.  

 

Min bedömning 

Generellt sett gäller att staten och kommunerna samverkar på skilda områden för att uppnå 

gemensamma samhälleliga mål. Utrikespolitiska frågor är en angelägenhet för staten. 

Detsamma gäller i princip för säkerhetspolitiska frågor. Det som yrkas i motionen innebär 

att kommunen ställer sig bakom en uppmaning till svenska staten att ratificera FN:s 

konvention om kärnvapenförbud, vilken är en internationell konvention.  

Som framgår av redovisad praxis är det inte tillåtet för kommuner att fatta beslut som har 

karaktären av opinionsyttring på det utrikespolitiska området, om det inte finns någon 

särskild bestämmelse i lag eller annan författning enligt vilken ett sådant beslut skulle 
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kunna vara kompetensenligt. Ett beslut som rör en kommunal angelägenhet – såsom ett 

beslut inom kulturområdet – får dock ha inslag av utrikespolitik. Ett sådant inslag måste 

vara av indirekt slag för att beslutet ska vara lagligt (omfattas av den kommunala 

kompetensen). 

Att kommunen har ett visst ansvar för sina invånares intressen är självklart. Kommunen 

bör därför inom områden som omfattas av dess angelägenheter i den mening som avses i 

kommunallagen, verka för sina invånares intressen. Jag anser dock, i likhet med 

Förvaltningsrätten i Göteborg i mål nr 11052-20, att en sådan uppmaning som det är fråga 

om i aktuellt fall utgör en tydlig opinionsyttring på det utrikespolitiska området. Det kan 

därför, även med beaktande av vad som anförts i motionen, inte anses vara uttalanden som 

rör en kommunal angelägenhet och endast har indirekta inslag av utrikespolitik. Vidare 

saknas det en särskild bestämmelse som skulle kunna göra att beslut enligt yrkandena faller 

inom den kommunala kompetensen. Beslut enligt yrkandena bör därmed inte anses vara 

kompetensenliga.  
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§ 126 Dnr 2021/00470  

Motion: Ta ansvar för våra ödehus 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionens förslag med hänvisning till förvalt-

ningens bedömning.     

Sammanfattning  

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in motionen Ta ansvar för våra öde-

hus med följande yrkanden:  

Att kommunen skyndsamt vidtar åtgärder och ett löpande underhåll, alterna-

tivt genomför rivning om byggnaden bedöms ej går att rädda, av de kommu-

nalt ägda byggnader och fastigheter som kan betraktas som ”ödehus” i en-

lighet med motionens intention. 

Att kommunen tilldelar vite till de externa ägare inom kommunen om dessa 

inte vidtar åtgärder och ett löpande underhåll, alternativt genomför rivning 

om byggnaden bedöms ej går att rädda, av de byggnader och fastigheter som 

kan betraktas som ”ödehus” i enlighet med motionens intention.  

Att tilldelat vite ökar över tid till dess att adekvata åtgärder vidtagits. 

Synpunkter har hämtats in från Samhällsbyggnadsförvaltningen samt Kul-

tur- och fritidsförvaltningen. I Håbo kommun finns fastigheter som stämmer 

in på motionens beskrivning av ”ödehus” men ingen fastighet där kommu-

nen är fastighetsägare. Bygg- och miljönämnden har möjlighet att vitesföre-

lägga enligt plan- och bygglagen, (PBL). Innan ett vitesföreläggande utreds 

ärendet ordentligt och med kommunicering med fastighetsägaren. Det är en 

tidskrävande process. Alla tillsynsärenden tas i turordning. Ett ärende priori-

teras om det är risk för fara för någons liv. Ett tillsynsärende kan anmälas av 

extern part eller initieras av nämnden. 

Ett ärende om att utreda ansvarsfördelningen kring kulturarvsarbetet i kom-

munen har tagits vid Kommunstyrelsen den 7 februari 2022. Med hänvis-

ning till detta pågående arbete samt att möjligheten till vitesföreläggande re-

dan finns och är tydligt reglerat enligt PBL avslår förvaltningen motionens 

förslag. 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-11-02 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Petri Piiroinen (SD) yrkar bifall till motionen.  

Christian Nordberg (-) yrkar bifall till förvaltningens förslag.      
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.       
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 2022-02-09 KS 2021/00470 nr 106466 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunstyrelsens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Motion: Ta ansvar för våra ödehus 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige avslår motionens förslag med hänvisning till 

förvaltningens bedömning.     

 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in motionen Ta ansvar för våra 

ödehus med följande yrkanden:  

Att kommunen skyndsamt vidtar åtgärder och ett löpande underhåll, 

alternativt genomför rivning om byggnaden bedöms ej går att rädda, av de 

kommunalt ägda byggnader och fastigheter som kan betraktas som ”ödehus” 

i enlighet med motionens intention. 

Att kommunen tilldelar vite till de externa ägare inom kommunen om dessa 

inte vidtar åtgärder och ett löpande underhåll, alternativt genomför rivning 

om byggnaden bedöms ej går att rädda, av de byggnader och fastigheter som 

kan betraktas som ”ödehus” i enlighet med motionens intention.  

Att tilldelat vite ökar över tid till dess att adekvata åtgärder vidtagits. 

Synpunkter har hämtats in från Samhällsbyggnadsförvaltningen samt 

Kultur- och fritidsförvaltningen. I Håbo kommun finns fastigheter som 

stämmer in på motionens beskrivning av ”ödehus” men ingen fastighet där 

kommunen är fastighetsägare. Bygg- och miljönämnden har möjlighet att 

vitesförelägga enligt plan- och bygglagen, (PBL). Innan ett 

vitesföreläggande utreds ärendet ordentligt och med kommunicering med 

fastighetsägaren. Det är en tidskrävande process. Alla tillsynsärenden tas i 

turordning. Ett ärende prioriteras om det är risk för fara för någons liv. Ett 

tillsynsärende kan anmälas av extern part eller initieras av nämnden. 

Ett ärende om att utreda ansvarsfördelningen kring kulturarvsarbetet i 

kommunen har tagits vid Kommunstyrelsen den 7 februari 2022. Med 

hänvisning till detta pågående arbete samt att möjligheten till 

vitesföreläggande redan finns och är tydligt reglerat enligt PBL avslår 

förvaltningen motionens förslag.  

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Bygg- och miljönämnden har möjlighet att vitesförelägga enligt plan- och 

bygglagen, PBL, i enlighet med motionens intention. 
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Barnperspektivet 

Fastigheter som faller under beskrivningen ödehus kan vara en fara för 

allmänhet, däribland barn- och ungdomar. Att förvaltningen har tillsyn över 

fastigheterna, samt att ärenden med högre risk prioriteras säkerställer 

motionens intention.  

Näringslivsperspektivet 

Förslag till beslut har ingen påverkan på näringslivsperspektivet. 

Uppföljning 

Ingen uppföljning. 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-11-02 

   

__________ 

Beslut skickas till 

Motionären.  
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§ 127 Dnr 2021/00467  

Motion: Trygghetspaket - nolltolerans mot klotter 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser motionen besvarad med hänvisning till att före-

slagna åtgärder redan är reglerade.  

Sammanfattning  

Sverigedemokraterna i Håbo har inkommit med en motion med fyra yrkan-

den gällande klotter:  

Att Håbo kommun inför nolltolerans mot klotter. 

Att Håbo kommun tecknar avtal med relevanta partner/s för klottersanering 

eller motsvarande åtgärd som syftar till att åtgärda klotter. 

Att Håbo kommun beslutar att åtgärder mot klotter i den mån det är möjligt 

alltid ska påbörjas inom 24 timmar från upptäckt. 

Att externa parter tilldelas vite i de fall klottersanering inte påbörjas inom 

avtalade tider och förutsättningar.  

Ärendet remitterades till Gatu- och parkenheten vid Samhällsbyggnadsför-

valtningen vilka yttrar sig att de inkomna förslagen redan är inarbetade via 

befintligt avtal och att nolltolerans mot klotter redan finns på kommunens 

byggnader och anläggningar. Samhällsbyggnadsförvaltningen anser även att 

kommunen redan idag arbetar i enlighet med förslaget.  

Beslutsunderlag 

– Motion Trygghetspaket, nolltolerans mot klotter 2021-11-08. 

Yttrande från Samhällsbyggnadsförvaltningen 2022-01-27.   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Per-Arne Öhman (M), Owe Fröjd (Båp), Lars-Göran Bromander (S) och 

Christian Nordberg (-) yrkar alla bifall till förvaltningens förslag i beslut.       

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.      
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 2022-02-03 KS 2021/00467 nr 106359 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunstyrelsens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Motion: Trygghetspaket - nolltolerans mot klotter 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad med hänvisning till att 

föreslagna åtgärder redan är reglerade.     

 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna i Håbo har inkommit med en motion med fyra 

yrkanden gällande klotter:  

Att Håbo kommun inför nolltolerans mot klotter. 

Att Håbo kommun tecknar avtal med relevanta partner/s för klottersanering 

eller motsvarande åtgärd som syftar till att åtgärda klotter. 

Att Håbo kommun beslutar att åtgärder mot klotter i den mån det är möjligt 

alltid ska påbörjas inom 24 timmar från upptäckt. 

Att externa parter tilldelas vite i de fall klottersanering inte påbörjas inom 

avtalade tider och förutsättningar.  

Ärendet remitterades till Gatu- och parkenheten vid 

Samhällsbyggnadsförvaltningen vilka yttrar sig att de inkomna förslagen 

redan är inarbetade via befintligt avtal och att nolltolerans mot klotter redan 

finns på kommunens byggnader och anläggningar. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser även att kommunen redan idag 

arbetar i enlighet med förslaget.      

 
Ärendet 

Sverigedemokraterna i Håbo har inkommit med motionen Nolltolerans mot 

klotter. I motionen anger Sverigedemokraterna att kommunen bör vidta 

krafttag mot klotter och att det i Håbo kommun ska råda en så kallad 

nolltolerans, även gentemot byggnader som inte är en del av det kommunala 

fastighetsbeståndet. Sverigedemokraterna i Håbo yrkar:  

Att Håbo kommun inför nolltolerans mot klotter. 

Att Håbo kommun tecknar avtal med relevanta partner/s för klottersanering 

eller motsvarande åtgärd som syftar till att åtgärda klotter. 

Att Håbo kommun beslutar att åtgärder mot klotter i den mån det är möjligt 

alltid ska påbörjas inom 24 timmar från upptäckt. 
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Att externa parter tilldelas vite i de fall klottersanering inte påbörjas inom 

avtalade tider och förutsättningar.       

I Håbo kommun ansvarar respektive avdelning/enhet för klottersanering av 

sina anläggningar. Gatu- och parkenheten ansvarar för kommunala 

anläggningar i den offentliga miljön såsom gångtunnlar, murar, 

parkutrustning, belysningsstolpar samt stationstunneln. 

Fastighetsavdelningen ansvarar för kommunala byggnader och Kultur- och 

fritidsförvaltningen ansvarar för sina anläggningar.  

Håbo kommun har upphandling av klottersanering för kommunens samtliga 

förvaltningar. Avtalet är giltigt till år 2025 och beskriver att klottersanering 

ska utföras 24 timmar efter beställning helgfria vardagar samt att klotter 

med exempelvis rasistiska och/eller sexistiska uttryck ska saneras inom 12 

timmar under helgfria vardagar. Klottersanering beställs efter egen upptäckt 

vid kontroll eller inkommen felanmälan. Åtgärdstiden börjar enligt avtalet 

att räknas i samband med beställningen. Samhällsbyggnadsförvaltningen 

gör bedömningen att entreprenören uppfyller dessa avtalade krav och 

uppfyller därmed motionens intention.  

Samhällsbyggnadsförvaltningen påpekar i sitt yttrande att det kan vara 

orimligt att försöka ställa samma krav på externa fastighetsägare som på 

kommunen då t.ex. en villaägare kan ha betydligt sämre möjligheter än 

kommunen eller Håbohus att sanera klotter inom motionens önskade 

intervall.  

Eventuella viten vid tillsynsärenden av Bygg- och miljöavdelningen är 

myndighetsutövning och ligger utanför Kommunstyrelsens arbetsområde. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Då Håbo kommun redan har ett upphandlat avtal gällande klottersanering 

samt att förvaltningen gör bedömningen att entreprenören uppfyller de 

avtalade kraven är ekonomiska konsekvenser och finansiering inte aktuellt. 

Barnperspektivet 

Ett tydligt ansvar inom kommunen för klottersanering av skolor, förskolor 

och andra platser där barn vistas finns.  

Näringslivsperspektivet 

Samhällsbyggnadsförvaltningen har yttrat sig och bedömer att det kan vara 

orimligt att ställa samma krav på externa fastighetsägare som på kommunen. 

I de fall där kommunen är ägare av en fastighet uppfyller nuvarande ordning 

motionens intention. 

Uppföljning 

Ingen uppföljning.  

Beslutsunderlag 

– Motion Trygghetspaket, nolltolerans mot klotter 2021-11-08. 
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– Yttrande från Samhällsbyggnadsförvaltningen 2022-01-27.   

__________ 

Beslut skickas till 

Motionären  
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 2022-01-27 KS 2021/00509 nr 106027 

Samhällsbyggnadsförvaltningens stab 
Gatu- och parkenheten 
Jan Lundberg, Gatu- och parkchef 
0171 527 96 
jan.lundberg@habo.se 

 

Samlingsärende: Yttrande till KS från 
samhällsbyggnadsförvaltningen 2022 

Sammanfattning 
Sverigedemokraterna i Håbo har inkommit med en motion med fyra stycken 

yrkanden gällande klotter. Motionen föreslår att 

 Håbo kommun inför nolltolerans mot klotter. 

 Håbo kommun tecknar avtal med relevanta partner/s för 

klottersanering eller motsvarande åtgärd som syftar till att åtgärda 

klotter. 

 Håbo kommun beslutar att åtgärder mot klotter i den mån det är 

möjligt alltid skall påbörjas inom 24 timmar från upptäckt. 

 Externa parter tilldelas vite i de fall klottersanering inte påbörjas 

inom avtalade tider. 

 

Bakgrund 
I Håbo kommun ansvarar respektive avdelning/enhet för klottersanering av 

sina anläggningar. Gatu- och parkenheten ansvarar för kommunala 

anläggningar i den offentliga miljön såsom gångtunnlar, murar, 

parkutrustning, belysningsstolpar samt stationstunneln. 

Fastighetsavdelningen ansvarar för kommunala byggnader och Kultur och 

fritidsförvaltningen ansvarar för sina anläggningar.  

Det finns en giltig upphandling av klottersanering för kommunens samtliga 

förvaltningar som är giltigt till 2025. 

 

Avtalet beskriver att klottersanering ska utföras 24 timmar efter beställning 

helgfria vardagar samt att klotter med exempelvis rasistiska och/eller 

sexistiska uttryck ska saneras inom 12 timmar under helgfria vardagar. 

 

Klottersanering beställs efter egen upptäckt vid kontroll eller inkommen 

felanmälan. Åtgärdstiden börjar enligt avtalet att räknas i samband med 

beställningen. Samhällsbyggnadsförvaltningen har uppfattningen att 

entreprenören uppfyller dessa avtalade krav. 

 

Synpunkter 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att många av de inkomna förslagen 

redan är inarbetade via befintligt avtal och att nolltolerans mot klotter redan 

finns på kommunens byggnader och anläggningar 
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Ställningstagande 
Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att kommunen redan idag arbetar i 

enlighet med förslaget och att därför motionen i denna del anses besvarad. 

 

Samhällsbyggnadsförvaltningen anser att avtal med externa parter ska 

utredas och förhandlas kommunövergripande både inom ramen för 

kommunens centrumprojekt och inom det trygghetsskapande arbetet som 

sker i samverkan med andra myndigheter och lokala aktörer. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen måste dock påpeka att det kan vara orimligt 

att försöka ställa samma krav på externa fastighetsägare som på kommunen 

då t.ex. en villaägare kan ha betydligt sämre möjligheter än kommunen eller 

Håbo hus att sanera klotter inom motionens önskade intervall. 

Angående förslaget om vite är det viktigt att notera att motionen fokuserar 

på avtalsvite. Vad gäller nuvarande entreprenörs utförande av uppdraget 

skulle detta inte ha föranlett något vite på grund av brister enligt avtalet. 

Frågan kan ändå tas med till kommande upphandling.  

I förhållande till privata fastighetsägare skulle hotet om vite kunna försvåra 

förhandlingen eller deras vilja att ingå i en överenskommelse om 

klottersanering. 

Eventuella viten vid tillsynsärenden av Bygg- och miljö avdelningen är 

myndighetsutövning och ligger utanför Kommunstyrelsens arbetsområde 

och berörs inte i detta yttrande 
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§ 128 Dnr 2021/00237  

Motion: Arbetsmiljöutbildning för förtroendevalda 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige yrkar bifall till motionen.   

Sammanfattning  

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in en motion där de yrkar att samt-

liga förtroendevalda i Håbo erbjuds utbildning i arbetsmiljö i syfte att kunna 

styra i riktning mot ett hållbart arbetsliv. Detta ska vara ett komplement till 

personalavdelningens arbete med att upprätta en arbetsmiljöorganisation uti-

från arbetsmiljölagens krav.  

Under januari 2022 hölls en arbetsmiljöutbildning för förtroendevalda. Det 

har under 2021 hållits arbetsmiljöutbildning för chefer, skyddsombud och 

fackligt förtroendevalda. Dessutom sker en omfattande utbildning i två steg 

för samtliga chefer under våren 2022.  

Kommunstyrelsen har utöver detta i uppgift att kontrollera och följa upp öv-

riga nämnder och bolag kopplat till hur de efterlever arbetsmiljölagen samt 

följer kommunfullmäktiges antagna arbetsmiljöpolicy med tillhörande rikt-

linjer. 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-05-10 

Förslag till beslut på sammanträdet 

Fredrik Anderstedt (S), Owe Fröjd (Båp), Petri Piiroinen (SD), Per-Arne 

Öhman (M), Lars-Göran Bromander (S) och Christian Nordberg (-) yrkar 

samtliga bifall till motionen.       

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta att föreslå kommun-

fullmäktige att bifalla motionen och finner att så är fallet.      
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 2022-02-08 KS 2021/00237 nr 106443 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunstyrelsens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Motion: Arbetsmiljöutbildning för förtroendevalda 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige anser motionen besvarad.     

 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in en motion där de yrkar att 

samtliga förtroendevalda i Håbo erbjuds utbildning i arbetsmiljö i syfte att 

kunna styra i riktning mot ett hållbart arbetsliv. Detta ska vara ett 

komplement till personalavdelningens arbete med att upprätta en 

arbetsmiljöorganisation utifrån arbetsmiljölagens krav.  

Under januari 2022 hölls en arbetsmiljöutbildning för förtroendevalda. Det 

har under 2021 hållits arbetsmiljöutbildning för chefer, skyddsombud och 

fackligt förtroendevalda. Dessutom sker en omfattande utbildning i två steg 

för samtliga chefer under våren 2022.  

Kommunstyrelsen har utöver detta i uppgift att kontrollera och följa upp 

övriga nämnder och bolag kopplat till hur de efterlever arbetsmiljölagen 

samt följer kommunfullmäktiges antagna arbetsmiljöpolicy med tillhörande 

riktlinjer.  

Med anledning av ovanstående anser förvaltningen motionen besvarad.    

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Arbetsmiljöutbildning för förtroendevalda har genomförts och finansierats. 

Kommunstyrelsens arbete med att kontrollera och följa upp övriga nämnder 

och bolag kopplat till hur de efterlever arbetsmiljölagen samt följer 

kommunfullmäktiges antagna arbetsmiljöpolicy med tillhörande riktlinjer 

hanteras inom ram. 

Barnperspektivet 

Barnperspektivet är inte aktuellt i detta ärende.  

Näringslivsperspektivet 

Näringslivsperspektivet är inte aktuellt i detta ärende. 

Uppföljning 

Inte aktuellt.  

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-05-10 

   

__________ 
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Beslut skickas till 

Motionären.  
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§ 129 Dnr 2021/00100  

Motion: Utveckla LOV i Håbo 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionens följande yrkanden: 

*   Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och konse-

kvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV och jämför 

detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

* Att det kommunala pensionärsrådet och relevanta föreningarna används 

som remissinstans 

 Kommunfullmäktige avslår motionens följande yrkande: 

* Att Håbo kommun beslutar införa LOV inom särskilt boende för äldre i 

Håbo kommun. 

Sammanfattning  

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in en motion med förslag om att ut-

veckla LOV (lagen om valfrihet) i Håbo. Motionen utmynnar i följande yr-

kanden: 

• Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och 

konsekvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV och jäm-

för detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

• Att de kommunala pensionärsråden och relevanta föreningarna 

används som remissinstans 

• Att Håbo kommun beslutar införa LOV inom särskilt boende för 

äldre i Håbo kommun 

Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden för yttrande. 

Nämndens ställningstagande är att de första två att-satserna ska bifallas me-

dan den tredje ska avslås. I yttrandet motiveras detta ställningstagande enligt 

följande.  

Nämnden ser positivt på konkurrensutsättning av egenregin men konstaterar 

att det i nuläget inte finns några privata utförare av särskilt boende för äldre 

i kommunen. För att det ska vara möjligt att införa LOV inom särskilt bo-

ende för äldre behöver en ersättningsmodell liknande den inom hemtjänsten 

införas. Detta för att uppfylla kravet om konkurrensneutralitet. 

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår i 

likhet med vård- och omsorgsnämnden att motionens första två att-satser bi-

falls och att den tredje att-satsen avslås.   



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(2) 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen    

 

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-02-19 

– Beslut vård- och omsorgsnämnden 

Yttrande socialförvaltningen   

Förslag till beslut på sammanträdet 

Owe Fröjd (Båp) och Per-Arne Öhman (M) yrkar båda bifall till förslag till 

beslut.   

Petri Piiroinen (SD) yrkar bifall till att-sats 1-2, samt väljer att inte delta i 

beslut avseende att-sats 3.     

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.      

Deltar ej i beslut 

Sverigedemokraterna, avseende att-sats 3.      

 
 
 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-10 KS 2021/00100 nr 107895 

Kommunledningsförvaltningen 
Kommunkansli 
Olle Forsmark, Utredare/Nämndsekreterare 
 
olle.forsmark@habo.se 

 

Motion: Utveckla LOV i Håbo 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige bifaller motionens följande yrkanden: 

   Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och 

konsekvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV 

och jämför detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

 Att det kommunala pensionärsrådet och relevanta föreningarna 

används som remissinstans 

 Kommunfullmäktige avslår motionens följande yrkande: 

 Att Håbo kommun beslutar införa LOV inom särskilt boende för 

äldre i Håbo kommun 

  

 

Sammanfattning 

Sverigedemokraterna i Håbo har lämnat in en motion med förslag om att 

utveckla LOV (lagen om valfrihet) i Håbo. Motionen utmynnar i följande 

yrkanden: 

 Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och 

konsekvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV 

och jämför detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

 Att de kommunala pensionärsråden och relevanta föreningarna 

används som remissinstans 

 Att Håbo kommun beslutar införa LOV inom särskilt boende för 

äldre i Håbo kommun 

Motionen har remitterats till vård- och omsorgsnämnden för yttrande. 

Nämndens ställningstagande är att de första två att-satserna ska bifallas 

medan den tredje ska avslås. I yttrandet motiveras detta ställningstagande 

enligt följande.  

Nämnden ser positivt på konkurrensutsättning av egenregin men konstaterar 

att det i nuläget inte finns några privata utförare av särskilt boende för äldre 

i kommunen. För att det ska vara möjligt att införa LOV inom särskilt 

boende för äldre behöver en ersättningsmodell liknande den inom 

hemtjänsten införas. Detta för att uppfylla kravet om konkurrensneutralitet. 



 

 TJÄNSTESKRIVELSE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-10 KS 2021/00100 nr 107895 

 

Kommunledningsförvaltningen har inget ytterligare att anföra utan föreslår i 

likhet med vård- och omsorgsnämnden att motionens första två att-satser 

bifalls och att den tredje att-satsen avslås.   

 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Utredning bör kunna ske inom ram 

Barnperspektivet 

Ej aktuellt 

Näringslivsperspektivet 

Långsiktigt bör det vara positivt om flera privata aktörer etablerar sig i 

kommunen  

Uppföljning 

Verkställighet av fullmäktiges beslut följs upp regelbundet genom rapport 

till kommunfullmäktige 

Beslutsunderlag 

– Motion 2021-02-19 

– Beslut vård- och omsorgsnämnden 

– Yttrande socialförvaltningen   

__________ 

Beslut skickas till 

Motionären - för kännedom 

Vård- och omsorgsnämnden 

Hemsida 

Uppdragslista  

 



• 

• 

• 

• 

• 

 
1 
https://skr.se/demokratiledningstyrning/driftformervalfrihet/valfrihetssystemochersattningsmodeller/socialomsorg/valfrihetssystemikom
munerbeslutslaget2020.33705.html 

• 

• 

• 

• 

• 





  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-05  

Vård- och omsorgsnämnden  

 

  

VON § 32 Dnr 2022/00017  

Motion: Utveckla LOV i Håbo 

Beslut 

1. Vård- och omsorgsnämnden överlämnar yttrandet till kommunstyrelsen     

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden har 2022-01-26 fått i uppdrag av kommunstyrelsen att 

bereda motion 2021-02-19 Utveckla LOV i Håbo kommun (SD). Vård- och om-

sorgsnämnden anser att motionens första och andra att-sats ska bifallas och att den 

tredje att-satsen ska avslås   

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nr 6074, daterad 2022-03-19 

Yttrande, Motion – Utveckla LOV i Håbo, nr 6073, daterad 2022-03-19  

Motion: Utveckla LOV i Håbo, daterad 2021-02-19 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut och fin-

ner att så sker.  

______________ 
Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen 

Kommundirektör 

Ekonomichef 

 

 



  YTTRANDE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-19 VON 2022/00017 nr 6073 

Förvaltningschef 
Förvaltningschef 
Erik Johansson, Socialchef 
 
erik.johansson@habo.se 

 

Yttrande, Motion - Utveckla LOV i Håbo 

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden har 2022-01-26 fått i uppdrag av KS att bereda 

motion 2021-02-19 Utveckla LOV i Håbo kommun (SD).  

I motionen yrkas följande; 

 Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och 

konsekvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV 

och jämför detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

 Att de kommunala pensionärsråden och relevanta föreningar 

används som remissinstans 

 Att Håbo kommun beslutar att införa LOV inom särskilt boende 

för äldre i Håbo kommun 

 

Bakgrund 

Lagen om valfrihetssystem (LOV) reglerar vad som ska gälla när 

upphandlande myndigheter konkurrensutsätter delar av sin verksamhet 

genom att inrätta ett valfrihetssystem där brukaren får välja bland 

leverantörerna i systemet. 

Lagen om valfrihetssystem (LOV) trädde i kraft den 1 januari 2009. Lagen 

gäller för kommuner och regioner när de inrättar valfrihetssystem för 

hälsovård- och socialtjänster. Det är frivilligt för kommuner att införa 

valfrihetssystem. 

Håbo kommun har idag valfrihetsystem inom hemtjänst i ordinärt boende. 

Genom åren har ett fåtal privata utförare anmält sig som utförare. Våren 

2022 finns det utöver den kommunala egenregin en privat utförare kvar.  

Synpunkter 

Vård- och omsorgsnämnden ser positivt på konkurrensutsättning av 

egenregin. Idag finns dock inga privata utförare av särskilt boende för äldre 

etablerade i kommunen.  

Ett införande av valfrihetssystem inom något eller några av nämndens 

verksamhetsområden förutsätter en annan ersättningsmodell än dagens 

anslagsfinansiering. En av grundprinciperna i lagen om valfrihet är 

konkurrensneutralitet, att den kommunala egenregin och privata utförare är 

verksamma på samma villkor. För att åstadkomma denna neutralitet behöver 

en ersättningsmodell, liknande den inom hemtjänsten, införas. 



  YTTRANDE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-19 VON 2022/00017 nr  

 

Nämnden har inget att invända mot att förvaltningen ges i uppdrag att utreda 

möjligheten att införa LOV inom fler av nämndens verksamhetsområden. 

Motionens tredje att-sats bör dock avslås i avvaktan på att den utredning 

motionären föreslår i den första att-satsen kan presenteras.  

Ställningstagande 

Vård- och omsorgsnämnden anser att motionens första och andra att-sats 

ska bifallas och att den tredje att-satsen ska avslås. 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-19 VON 2022/00017 nr 6074 

Socialförvaltningen 
Förvaltningschef 
Erik Johansson, Socialchef 
 
erik.johansson@habo.se 

 

 

Motion: Utveckla LOV i Håbo 

Förslag till beslut   

1. Vård- och omsorgsnämnden överlämnar yttrandet till kommunstyrelsen     

Sammanfattning  

Vård- och omsorgsnämnden har 2022-01-26 fått i uppdrag av kommunstyrelsen 

att bereda motion 2021-02-19 Utveckla LOV i Håbo kommun (SD). Vård- och 

omsorgsnämnden anser att motionens första och andra att-sats ska bifallas och att 

den tredje att-satsen ska avslås. 

  
Ärendet 

I motionen yrkas följande; 

 Att behörig förvaltning utreder ekonomiska förutsättningar och 

konsekvenser, vilka krav som ställs på en kommun som inför LOV och 

jämför detta med jämförbara kommuner som infört LOV 

 Att de kommunala pensionärsråden och relevanta föreningar används 

som remissinstans 

 Att Håbo kommun beslutar att införa LOV inom särskilt boende för 

äldre i Håbo kommun 

Nämnden har inget att invända mot att förvaltningen ges i uppdrag att utreda 

möjligheten att införa LOV inom fler av nämndens verksamhetsområden. 

Motionens tredje att-sats bör avslås i avvaktan på att den utredning som föreslås i 

den första att-satsen kan presenteras. 

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Beslutet innebär inga ekonomiska konsekvenser. 

Barnperspektivet 

Beslutet har ingen påverkan ur ett barnperspektiv. 

Näringslivsperspektivet 

Beslutet har ingen påverkan på näringslivet. 

Uppföljning 

Den utredning som motionären föreslår är omfattande och kräver resurser från 

flera förvaltningar, nämnden har svårt att bedöma tidsaspekten för en sådan 

utredning och föreslår att förvaltningen ges i uppdrag att återkomma med en 

utredningsplan, förutsatt att motionen bifalls.  

Beslutsunderlag   

– Denna tjänsteskrivelse nr 6074, daterad 2022-03-19 



  TJÄNSTESKRIVELSE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-19 VON 2022/00017 nr 6074 

Socialförvaltningen 
 

 

 

– Yttrande, Motion – Utveckla LOV i Håbo, nr 6073, daterad 2022-03-19  

– Motion: Utveckla LOV i Håbo, daterad 2021-02-19 

______________ 
Beslut skickas till 

Kommunstyrelsen 

Kommundirektör 

Ekonomichef     



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 131 Dnr 2022/00303  

Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt 
SOL och LSS kvartal 4 2021 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

Kommunfullmäktige noterar redovisningen      

Sammanfattning  

Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden har inkommit med redovis-

ning av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § Socialtjänstlagen 

och 9 § Lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade för kvartal 4 

2021. Enligt dessa lagrum ska sådan redovisning delges kommunfullmäk-

tige.      

Beslutsunderlag 

 – Beslut, Vård- och omsorgsnämnden 2022-02-22 §16 

Beslut Socialnämnden 2022-02-22 §16     

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.      

 
 
 

 



  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-02-22  

Vård- och omsorgsnämnden  

 

  

VON § 16 Dnr 2021/00009  

Rapportering år 2021, ej verkställda gynnande beslut kvartal 4 

Beslut 

1. Vård och omsorgsnämnden godkänner förvaltningens rapport av verkställig-

het av beslut och överlämnar den till kommunfullmäktige och kommunens 

revisorer för kännedom. 

Sammanfattning 

 

Vård- och omsorgsnämnden är enligt kap. 16 § 6 h Socialtjänstlagen (SoL) och § 

28 h lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldiga att varje 

kvartal rapportera till fullmäktige om gynnande beslut som ej blivit verkställda. 

Rapportering görs även till Inspektionen för vård och omsorg, IVO. Beslut som av-

ses är biståndsbeslut enligt SoL och LSS som inte blivit verkställda inom tre måna-

der från dagen för beslut. För kvartal fyra, år 2021, har totalt 16 beslut rapporterats 

in till IVO inom nämndens verksamhetsområde. Två beslut är enligt SoL och 14 be-

slut enligt LSS. Dessa rapporteringar kan avse beslut som inte har verkställts, av-

brott som skett i tidigare verkställigheter eller där verkställighet skett i tidigare in-

rapporterade ärenden. Efter inrapporteringen för kvartal fyra är det totalt 14 beslut 

som är fortsatt ej verkställda.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nr 5901, daterad 2022-01-24 

Yttrande nr 5900, daterad 2022-01-24 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut och fin-

ner att så sker.  

______________ 
Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  

Kommunens revisorer    

 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-03-22 KS 2022/00303 nr 106883 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunledningens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Rapportering av ej verkställda gynnande beslut enligt SOL och 
LSS kvartal 4 2021 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige noterar redovisningen.   

 

Sammanfattning 

Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden har inkommit med 

redovisning av ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § 

Socialtjänstlagen och 9 § Lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade för kvartal 4 2021. Enligt dessa lagrum ska sådan 

redovisning delges kommunfullmäktige.   

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Om kommunen inte verkställer gynnande biståndsbeslut inom tre månader 

kan inspektionen för vård och omsorg (IVO) välja att hos Förvaltningsrätten 

föreslå att kommunen tilldöms ett vite.  

Barnperspektivet 

Beslutet har ingen påverkan ur ett barnperspektiv.  

Näringslivsperspektivet 

Beslutet har ingen påverkan på näringslivet. 

Uppföljning 

Ej verkställda beslut följs upp löpande som en del av socialförvaltningens 

ordinarie verksamhet.  

Beslutsunderlag 

– Beslut, Vård- och omsorgsnämnden 2022-02-22 §16 

– Beslut Socialnämnden 2022-02-22 §16   

__________ 

Beslut skickas till 

Socialnämnden- för kännedom 

Vård- och omsorgsnämnden – för kännedom 

 



  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-02-22  

Socialnämnden  

 

  

SN § 16 Dnr 2021/00033  

Rapportering ej verkställda gynnande beslut kvartal 4 

Beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens rapport av verkställighet av beslut 

och överlämnar den till kommunfullmäktige och kommunens revisorer för kän-

nedom.    

Sammanfattning 

 

Socialnämnden är enligt 16§ 6h socialtjänstlagen (SoL) och § 28h lagen om stöd 

och service till vissa funktionshindrade (LSS) skyldig att rapportera till kommun-

fullmäktige om ej verkställda gynnande beslut. Dessa beslut ska även anmälas till 

Inspektionen för vård och omsorg, IVO. Beslut som avses är biståndsbeslut enligt 

SoL och LSS som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut, eller om 

insatsen avbrutits och därmed inte verkställts på nytt inom tre månader. Även beslut 

som tidigare rapporterats som ej verkställda eller avbrott ska rapporteras som avslu-

tade när dessa verkställts. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse nr 34662, daterad 2022-01-25 

Beslutsgång 

Ordförande frågar om nämnden godkänner förvaltningens förslag till beslut och fin-

ner att så sker. 

______________ 
Beslutet skickas till: 

Kommunstyrelsen  

Kommunens revisorer  

 

 

 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-20 KS 2022/00511 nr 108103 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunledningens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i ungdomsrådet samt 
fyllnadsval 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige entledigar Rasmus Kraftelid som ledamot i 

ungdomsrådet. 

2. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny ledamot i Rasmus Kraftelids 

ställe.    

 

Sammanfattning 

Rasmus Kraftelid har begärt entledigande från ungdomsrådet.    

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inte aktuellt. 

Barnperspektivet 

Inte aktuellt. 

Näringslivsperspektivet 

Inte aktuellt. 

Uppföljning 

Inte aktuellt.  

Beslutsunderlag 

– Avsägelse.    

__________ 

Beslut skickas till 

Rasmus Kraftelid 

Löneadministration 

Förtroendemannaregister 

Säkerhetsssamordnare 

Ungdomsrådet 
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Jessica Thorsell

Från: Maud Thorsell för Kommunstyrelsen
Skickat: den 12 april 2022 10:51
Till: Kommunsekreterare
Ämne: VB: Avsägelse av uppdrag i ungdomsrådet

Uppföljningsflagga: Följ upp
Flagga: Har meddelandeflagga

Hej, 
 
Till er för handläggning 
 
Med vänliga hälsningar 
 
Maud Thorsell 
Registrator/Administratör 
 
Håbo kommun  
Kommunledningsförvaltningen, kansli 
Centrumleden 1  
746 80 Bålsta  
 
Telefon 0171-525 00 
Fax 0171-563 33 
www.habo.se  
 
Hantering av personuppgifter – Håbo (habo.se)  
  
Överväg miljöpåverkan innan du skriver ut detta e-postmeddelande 
 

Från: Charlotta Bjälkebring Carlsson <charlotta.carlsson@habo.se>  
Skickat: den 12 april 2022 10:33 
Till: Kommunstyrelsen <kommunstyrelsen@habo.se> 
Ämne: VB: Avsägelse av uppdrag i ungdomsrådet 
 
Hej, 
Avsägelse ungdomspolitiker. Moderaterna får utse en ny kandidat. 
 
Med vänlig hälsning 
 
Charlotta B Carlsson 
Folkhälsosamordnare  
Kommunledningsförvaltningen 
Håbo kommun 
746 80 Bålsta  
Centrumgränd 1  
Telefon 0171-52871, 072-221 21 16 
www.håbo.se 
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Från: Rasmus Kraftelid <rasmus.kraftelid@gmail.com>  
Skickat: den 12 april 2022 10:28 
Till: Charlotta Bjälkebring Carlsson <charlotta.carlsson@habo.se> 
Ämne: Avsägelse av uppdrag i ungdomsrådet 
 
Hej charlotta.  
 
Jag vill med detta mail berätta att jag inte längre avser medverka i Ungdomsdemokratirådet med anledning 
av partibyte. 
 
Skulle uppskatta om du kunde vidarebefordra till rätt adress. 
 
 
Vänligen, 
/Rasmus Kraftelid 
1994.04.02.1553 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 136 Dnr 2022/00511  

Entledigande från uppdrag som ledamot i ungdomsrå-
det samt fyllnadsval 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige entledigar Rasmus Kraftelid som ledamot i ung-

domsrådet. 

2. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny ledamot i Rasmus Kraftelids ställe.    

Sammanfattning  

Rasmus Kraftelid har begärt entledigande från ungdomsrådet.  

Beslutsunderlag 

Avsägelse.    

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.      
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Jessica Thorsell

Från: Maud Thorsell för Kommunstyrelsen
Skickat: den 7 april 2022 10:29
Till: Kommunsekreterare
Ämne: VB: Avsägelse

Uppföljningsflagga: Följ upp
Flagga: Har meddelandeflagga

 
Till er för hantering 
 
 
Med vänliga hälsningar 
 
Maud Thorsell 
Registrator/Administratör 
 
Håbo kommun  
Kommunledningsförvaltningen, kansli 
Centrumleden 1  
746 80 Bålsta  
 
Telefon 0171-525 00 
Fax 0171-563 33 
www.habo.se  
 
Hantering av personuppgifter – Håbo (habo.se)  
  
Överväg miljöpåverkan innan du skriver ut detta e-postmeddelande 
 
Från: Marie Nordberg <nordberg.bm@gmail.com>  
Skickat: den 7 april 2022 10:05 
Till: Kommunstyrelsen <kommunstyrelsen@habo.se> 
Ämne: Fwd: Avsägelse 
 
 

---------- Forwarded message --------- 
Från: Marie Nordberg <nordberg.bm@gmail.com> 
Date: tors 7 apr. 2022 kl 10:01 
Subject: Avsägelse 
To: <komunstyrelsen@habo.se> 
Cc: Helene Zeland Bodin C <helzelbod@gmail.com> 
 

Härmed avsäger jag mig alla mina kommunala uppdrag av personliga skäl fr o m 1 maj 2022. 
 
Med vänlig hälsning 
Marie Nordberg 
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Jessica Thorsell

Från: Maud Thorsell för Kommunstyrelsen
Skickat: den 22 april 2022 16:08
Till: Kommunsekreterare
Ämne: VB: Min avsägelse

Uppföljningsflagga: Följ upp
Flagga: Har meddelandeflagga

Hej, 
 
Se nedan information 
 
Med vänliga hälsningar 
 
Maud Thorsell 
Registrator/Administratör 
 
Håbo kommun  
Kommunledningsförvaltningen, kansli 
Centrumleden 1  
746 80 Bålsta  
 
Telefon 0171-525 00 
Fax 0171-563 33 
www.habo.se  
 
Hantering av personuppgifter – Håbo (habo.se)  
  
Överväg miljöpåverkan innan du skriver ut detta e-postmeddelande 
 
Från: Marie Nordberg <nordberg.bm@gmail.com>  
Skickat: den 22 april 2022 11:23 
Till: Kommunstyrelsen <kommunstyrelsen@habo.se> 
Ämne: Min avsägelse 
 
Eftersom jag också är kommunens huvudman i Enköpings Sparbank så måste kommunen utse en 
efterträdare i fyllnadsval t o m 2024. Det ska sedan beslutas i KF. 
 
Jag har haft kontakt med Marika Lennartsson@sparbankenenkoping.se och behöver ni ytterligare 
upplysning så ber jag er ta kontakt med henne. 
 
Mvh 
Marie 



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-07 KS 2022/00490 nr 107856 

Kommunledningsförvaltningen 
Kommunledningens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Entledigande från uppdrag som ledamot i kommunfullmäktige, 
som gruppledare för Miljöpartiet samt som ledamot vård- och 
omsorgsnämnden samt fyllnadsval och begäran om ny 
sammanräkning 

Förslag till beslut för Kommunfullmäktige 

1. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som ledamot i 

kommunfullmäktige från och med den 1 maj 2022. 

2. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som ersättare i vård- 

och omsorgsnämnden från och med den 1 maj 2022.  

3. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny ersättare i vård- och 

omsorgsnämnden från och med den 1 maj 2022.  

4. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som gruppledare för 

Miljöpartiet från och med den 1 maj 2022. 

5. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny gruppledare för Miljöpartiet från 

och med den 1 maj 2022. 

6. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som huvudman i 

Sparbanken i Enköping från och med den 1 maj 2022.  

7. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny huvudman i Sparbanken i 

Enköping från och med den 1 maj 2022. 

5. Kommunfullmäktige hemställer hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning 

utifrån 2018 års allmänna val för att utse en ny ledamot i 

kommunfullmäktige.  

 

Sammanfattning 

Marie Nordberg (-) har begärt entledigande från samtliga kommunala 

uppdrag från och med den 1 maj 20222    

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inte aktuellt. 

Barnperspektivet 

Inte aktuellt. 

Näringslivsperspektivet 

Inte aktuellt. 

Uppföljning 

Inte aktuellt. 



 

 TJÄNSTESKRIVELSE 2(2) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-07 KS 2022/00490 nr 107856 

 

Beslutsunderlag 

– Avsägelse. 

__________ 

Beslut skickas till 

Marie Nordberg (-) 

Vald 

Länsstyrelsen 

Löneadministration 

Förtroendemannaregister 

Säkerhetsssamordnare 

Vård- och omsorgsnämnden  

 



 

 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum  

 2022-04-25  

Kommunstyrelsen  

 

JUSTERARE    EXPEDIERAD SIGNATUR UTDRAGSBESTYRKNING  

           

           
  

§ 135 Dnr 2022/00490  

Entledigande från uppdrag som ledamot i kommunfull-
mäktige och som ersättare i kommunstyrelsens arbets-
utskott samt vård- och omsorgsnämnden samt fyllnad-
sval och begäran om ny sammanräkning 

Kommunstyrelsens förslag till beslut 

1. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som ledamot i kom-

munfullmäktige från och med den 1 maj 2022. 

2. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som ersättare i vård- 

och omsorgsnämnden från och med den 1 maj 2022.  

3. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som gruppledare för 

Miljöpartiet från och med den 1 maj 2022. 

4. Kommunfullmäktige entledigar Marie Nordberg (-) som huvudman i 

Sparbanken i Enköping från och med den 1 maj 2022.  

5. Kommunfullmäktige hemställer hos Länsstyrelsen om ny sammanräkning 

utifrån 2018 års allmänna val för att utse en ny ledamot i kommunfullmäk-

tige.       

Sammanfattning  

Marie Nordberg (-) har begärt entledigande från samtliga kommunala upp-

drag från och med den 1 maj 2022. 

Beslutsunderlag 

– Avsägelse. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen kan besluta enligt förslag till be-

slut och finner att så är fallet.          

 

______________ 
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Jessica Thorsell

Från: Jessica hoff <jessicahoff@live.se>
Skickat: den 27 april 2022 13:42
Till: Kommunsekreterare
Kopia: Michael Rubbestad
Ämne: Avsägande av politiska uppdrag 

Hej,  
Härmed avsäger jag mig alla mina politiska uppdrag med omedelbar verkan.  
Mvh Jessica Hoff  



  TJÄNSTESKRIVELSE 1(1) 

 Datum Vår beteckning 

 2022-04-27 KS 2022/00569 nr 108293 

Kommunstyrelsens förvaltning 
Kommunledningens kansli 
Jessica Thorsell, Kommunsekreterare 
 
jessica.thorsell@habo.se 

 

Entledigande som ledamot i socialnämnden, ledamot i 
socialnämnden enskilda ärende och ledamot i SN 
anmälningsärenden samt fyllnadsval och begäran om ny 
sammanräkning 

Förslag till beslut  

1. Kommunfullmäktige entledigar Jessica Hoff (SD) från uppdrag som 

ledamot i socialnämnden samt därmed tillhörande uppdrag som ledamot 

i socialnämnden enskilda ärenden och ledamot i SN anmälningsärenden. 

2. Kommunfullmäktige utser N.N. till ny ledamot i socialnämnden i Jessica 

Hoffs (SD) ställe.  

3. Kommunfullmäktige uppmanar socialnämnden att snarast förrätta 

fyllnadsval till uppdraget i socialnämnden enskilda ärenden och i SN 

anmälningsärenden. 

 

Sammanfattning 

Jessica Hoff (SD) har begärt entledigande från samtliga politiska uppdrag 

med omedelbar verkan.     

Ekonomiska konsekvenser och finansiering 

Inte aktuellt 

Barnperspektivet 

Inte aktuellt 

Näringslivsperspektivet 

Inte aktuellt 

Uppföljning 

Inte aktuellt 

Beslutsunderlag 

– Avsägelse   

__________ 

Beslut skickas till 

Jessica Hoff (SD) 

Vald 

Socialnämnden 

Löneadministration 

Förtroendemannaregister 

Säkerhetssamordnare  
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